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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

(O 09:03 h) 

Dostávam správy, že viacerí ešte sú v dopravnej zápche, tak ešte pár minút počkáme 

a potom začneme. 

(O 09:05 h) 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím vás, aby ste zaujali svoje miesta v sále, lebo o minútu začneme. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, vážené dámy, vážení páni, 

poprosím vás, zaujmite svoje miesta. 

Tak ako sa u nás už stáva tradíciou, začíname naše zasadnutie štátnou hymnou. 

Poprosím, aby sme vstali. 

(Zaznela štátna hymna Slovenskej republiky; prítomní v sále stáli.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

otváram XVII. zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. 

Konštatujem, že na základe prezentácie máme dvadsaťpäť prítomných poslankýň a poslancov.  

Pán poslanec Ftáčnik a pán poslanec Kusý sa ospravedlnili z tohto rokovania.  

Čiže máme nadpolovičnú väčšinovú účasť, a preto sme uznášaniaschopní. 

Dovoľujem si dať do pozornosti, že dnes v čase od 9. do 12. hodiny uskutoční 

Národná transfúzna služba odber krvi na Úrade Bratislavského samosprávneho kraja. Odber 

krvi sa uskutoční na prízemí budovy nášho úradu v miestnosti 031, tak ako to býva zvykom. 

Taktiež vám dávam do pozornosti, že vo vestibule nášho úradu sa prezentuje naša 

Stredná odborná škola záhradnícka Malinovo so svojimi veľkonočnými výrobkami, ktoré si 

môžete v prípade záujmu zakúpiť. Ja sám tak, samozrejme, urobím, lebo chcem podporiť našu 

školu, to, čo robia naši žiaci. 

Vážené dámy, vážení páni, 

prikročíme k voľbe overovateľov zápisnice. 

V zmysle čl. V bod 8 rokovacieho poriadku Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja zastupiteľstvo volí z poslancov troch overovateľov zápisnice. 

Z poslaneckých klubov som dostal návrhy na týchto overovateľov zápisnice: pani poslankyňa 

Zuzana Schwartzová, pani poslankyňa Ružena Apalovičová a pán poslanec Milan Trstenský. 

Poprosím, má niekto iný návrh? 
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Pokiaľ nie, poprosím, prezentujte sa a hlasujte o návrhu na overovateľov zápisnice. 

Teraz. 

(Hlasovanie číslo 1.)  

Za bolo dvadsaťsedem poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal, jeden nehlasoval – 

z prítomných dvadsiatich ôsmich. 

Čiže konštatujem, že za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení: 

pani poslankyňa Zuzana Schwartzová, pani poslankyňa Ružena Apalovičová a pán poslanec 

Milan Trstenský. 

Pre prípad nefunkčnosti elektronického hlasovacieho zariadenia za skrutátorov 

v zmysle rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK určujem dnešných overovateľov 

zápisnice. 

Prikročíme k voľbe návrhovej komisie.  

Predkladám návrhy na nasledovných poslancov do návrhovej komisie: pán poslanec 

Peter Šramko, pán poslanec Ladislav Gujber, pani poslankyňa Iveta Plšeková, s tým, že pán 

Šramko mi teraz povedal, že by chcel, aby ho zastúpila pani poslankyňa Vierka 

Kimerlingová.  

Takže znova zopakujem: pani poslankyňa Viera Kimerlingová, pán poslanec Gujber 

a pani poslankyňa Plšeková. 

Máme nejaké iné návrhy. Keďže nemáme, tak poprosím, prezentujte sa a hlasujte 

o návrhovej komisii. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 2.)  

Za bolo dvadsaťosem, proti nebol nik, nik sa nezdržal, jeden nehlasoval – 

z prítomných dvadsiatich deviatich.  

Čiže konštatujem, že pani poslankyňa Viera Kimerlingová, pán poslanec Ladislav 

Gujber a pani poslankyňa Iveta Plšeková boli zvolení ako návrhová komisia. Poprosím, aby 

zaujali svoje miesta, aby si zobrali so sebou svoje karty, aby sme mohli pokračovať ďalej. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

prechádzame k bodu – schválenie programu rokovania Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja.  

V súlade so zákonom o samosprávnych krajoch a rokovacím poriadkom 

Bratislavského samosprávneho kraja bol všetkým poslankyniam a poslancom zaslaný návrh 

programu rokovania s príslušnými materiálmi.  
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Do vašich poštových priečinkov v budove Úradu BSK, ako aj elektronickou formou 

vám bolo zaslané vyhodnotenie pripomienok k materiálom: 

� číslo 5 – Návrh všeobecne záväzného nariadenia BSK o poskytovaní príspevkov 

z vlastných príjmov BSK jazykovým školám, školským zariadeniam v zriaďovateľskej 

pôsobnosti BSK a o poskytovaní dotácií zriaďovateľom neštátnych základných 

umeleckých škôl, neštátnych jazykových škôl a neštátnych školských zariadení; 

� číslo 6 – Návrh všeobecne záväzného nariadenia BSK o výške príspevkov na 

čiastočnú úhradu nákladov v školských výchovno-vzdelávacích zariadeniach 

a v školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK a o výške 

úhrady nákladov na štúdium v jazykových školách v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK. 

Zároveň rád by som do dnešného programu ako bod číslo 15 zaradil materiál Návrh na 

schválenie pokračovania projektu vytvorenia siluety neologickej synagógy na mieste, kde 

stála pôvodná budova, ako symbol pôvodného historického odkazu Rybného námestia – 

v spolupráci s Izraelskou obchodnou komorou. 

Podotýkam, že tento návrh bol prerokovaný aj na stretnutí predsedov poslaneckých 

klubov, predsedov komisií, kde nebola voči tomu námietka. 

Skôr než pristúpime k hlasovaniu, dovoľujem si pripomenúť, pani poslankyne a páni 

poslanci, aby vaša prezentácia a hlasovanie prebehlo korektne, je potrebné tlačidlo na vašom 

hlasovacom zriadení pridržať minimálne dve sekundy. 

Pýtam sa: Má niekto z poslankýň a poslancov k zmene programu rokovania nejaké 

vyjadrenia alebo nejaké návrhy? 

Nech sa páči, pán poslanec Borguľa. 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Dobré ráno všetkým! 

Vážený pán župan,  

úcta k starším mi káže vás požiadať o urobenie nápravy. Chcem vás poprosiť, už nie 

požiadať, ale chcem vás úprimne poprosiť, aby ste tu prítomných mladých ľudí požiadali, aby 

sa postavili, aby išli pred obrazovku a ich edukačný proces absolvovali tam, lebo ide len 

o edukačný proces, na rozdiel od ľudí, ktorí sú vonku, ktorým ide o živobytie, a chcem, aby 

títo mali právo sedieť v sále. 

Veľmi pekne vám ďakujem, že tejto mojej žiadosti vyhoviete. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán Borguľa. 

Ja len informujem, že sú to klienti mestských zariadení, takže asi by bolo lepšie, keby 

sa dostavili na mestské zastupiteľstvo, keď im ide o živobytie. A naviac dostávam správu, že 

v tej skupine sú ľudia s ampliónmi, ktoré nahlas púšťajú, takže budeme to riešiť iným 

spôsobom. Vravím to síce tak, ja som za to, aby demokracia bola, ale demokracia je v prvom 

rade o tom, že vy, ja, každý z nás, sme tu priamo zvolení a musíme rokovať. Účasť verejnosti 

máme definovanú v rokovacom poriadku, kto sa skôr prihlásil, ten tu proste skôr je, majú 

vonku nadštandardné podmienky, len zopakujem, majú tam pitný režim, majú tam toalety, 

majú tam všetku starostlivosť, ktorú môžeme poskytnúť. Ale to má tiež svoje limity, a pokiaľ 

naozaj je tam niekto s ampliónom, pokiaľ niekto nejakým spôsobom chce narúšať tento chod, 

no tak, pán Borguľa, toto nie je Národná rada, tu poriadok bude. 

Takže ja hovorím, ja to neurobím, a nabudúce nech sa páči, nech sa prihlásia, ale 

každý sa tu bude správať poriadne a v zmysle toho, ako funguje tento štát a v zmysle toho, 

aké tu máme zvyky. 

Nech sa páči, s faktickou poznámkou. 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

S faktickou poznámkou na váš diskusný príspevok. 

Mrzí ma, pán župan, tento váš postoj, lebo tí ľudia všetkým nám mailom posielali, že 

chcú prísť. Vy ste to dopredu vedeli. A ja mám rád ten váš postoj, v ktorom hovoríte, že 

stojíte za nami, a ja aj úprimne cítim, že naozaj to tak je. No musím povedať, že ľudsky som 

teda naozaj z vás sklamaný, lebo toto, čo teraz robíte, je jednoducho jedno farizejské 

správanie. Vy sem schválne naháňate školy na edukačný proces, tak, aby ste zabránili ľuďom 

sedieť tu v tejto sále. Mňa to mrzí. Keby robili problémy, tak môžeme zasiahnuť, ja budem 

prvý, ktorý sa bude ohradzovať voči húkaniu ampliónov. Jasné, poriadok musí byť, súhlasím 

s vami, vy ste predsedajúci. Ale toto nasilu napĺňanie sály študentmi len preto, aby sa po 

niekoľkýkrát ľudia z domovov dôchodcov..., mne to je jedno, či je to mestské zariadenie, 

akékoľvek zariadenie, je to župa. Vy ako župan máte stáť za nimi a máte byť pripravený si ich 

vypočuť. Je mi ľúto, že jednoducho nie ste ochotný toto akceptovať. Ale v poriadku, je to 

vaše rozhodnutie.  
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Myslím, že každý, kto ide von, vidí, aké nadštandardné podmienky sú tam, môžete to 

porovnať s mestom, kde zďaleka, zďaleka nie sú také dobré. 

Nech sa páči, sú ešte nejaké pripomienky k programu? 

Pokiaľ nie, tak prikročíme k hlasovaniu, aj s pozmeneným bodom, ktorý som doplnil 

do programu, s bodom číslo 15. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 3.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Za bolo tridsaťjeden poslankýň a poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal a jeden 

nehlasoval – z prítomných tridsiatich dvoch. 

Čiže schválili sme návrh programu tak, ako bol predložený a ako bol pozmenený. 

 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

prechádzame k bodu číslo 1 – Kontrola plnenia uznesení Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja s termínom plnenia február a marec 2012. 

Pán riaditeľ, nech sa páči, prejdeme ku kontrole plnenia uznesení, poprosím vás, aby 

ste predmetný materiál predložili. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Dobrý deň! 

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, 

máte pred sebou materiál kontrola plnenia uznesení Zastupiteľstva BSK s termínom 

plnenia február a marec 2012. 

Je tam – po A – niekoľko splnených uznesení, dlhodobo plnených uznesení, je tam 

jedno nesplnené uznesenie. Je to na základe toho, že dňa 19. 12. bola výzva zo strany 

riadiaceho orgánu OPBK zrušená, ale tento materiál, nakoľko bola nová výzva vyhlásená, 

bude v tomto zastupiteľstve schvaľovaný ako nový bod, ako nový materiál, pretože nesmú 

byť doložené dokumenty staršie ako tri mesiace. 

Nech sa páči, otázky. 



K bodu 1 – Kontrola plnenia uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja s termínom 
plnenia február a marec 2012 (1)  
K bodu 2 – Návrh na schválenie predloženia žiadosti NFP v rámci výzvy OPBK za účelom realizácie projektu 
„Elektronizácia BSK“ (2) 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, otváram diskusiu k tomuto materiálu. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného do diskusie, poprosím návrhovú komisiu, aby 

vám predniesla návrh uznesenia, tak, aby sme mohli o ňom hlasovať. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu 

A. Berie na vedomie kontrolu  

 I.  splnených uznesení (tu sú vymenované), 

 II.  dlhodobo plnených uznesení..., 

 III.  nesplnených uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja...; 

B. Dopĺňa termíny kontroly plnenia prijatého uznesenia s dlhodobým plnením... 

Čiže budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako je predložené v materiáli. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 4.)  

Za bolo tridsaťdva poslankýň a poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal, jeden 

nehlasoval – z prítomných tridsiatich troch. 

Takže návrh uznesenia, tak, ako ho predniesla návrhová komisia, bol schválený. 

 

Prechádzame k bodu číslo 2 – Návrh na schválenie predloženia žiadosti 

o nenávratný finančný príspevok v rámci výzvy OPBK za účelom realizácie projektu 

„Elektronizácia Bratislavského samosprávneho kraja“. 

Máte pred sebou, pani poslankyne, páni poslanci, návrh na schválenie predloženia 

žiadosti o tento nenávratný finančný príspevok v rámci výzvy OPBK za účelom realizácie 

projektu „Elektronizácia Bratislavského samosprávneho kraja“. 



K bodu 2 – Návrh na schválenie predloženia žiadosti NFP v rámci výzvy OPBK za účelom realizácie projektu 
„Elektronizácia BSK“ (2) 
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Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby predmetný materiál uviedol. Nech sa páči, 

máte slovo. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem veľmi pekne.  

Dobrý deň, milé kolegyne a kolegovia, tento materiál vám predkladáme v rámci 

naplnenia nášho cieľa – čerpať čo najviac finančných prostriedkov z fondov Európskej únie, 

ako je len možné. Operačný program Bratislavský kraj má výzvu 2.2.1 Elektronizácia 

samosprávy, kde je naša župa oprávnený žiadateľ. A my sme túto výzvu využili a prihlásili sa. 

Obsah projektu je popísaný v materiáli. Je ním zefektívnenie a skvalitnenie 

poskytovaných služieb občanom. Čiže ide o zjednodušenie prístupu občanov k službám alebo 

teda aj k našim zákonným či zvereným povinnostiam, teda originálnym či zvereným 

povinnostiam občanov a podnikateľských subjektov.  

Výpočet služieb, ktoré sa plánujú, je v prílohe. Je ich šesťdesiatjeden. Zavedenie tohto 

systému bude trvať tridsať mesiacov. Prostriedky, naša spoluúčasť je zahrnutá v rozpočte.  

Všetky komisie tento materiál prerokovali a schválili. 

Je tu pani odboru riadenia projektov pani Lukáčová. Ak má niekto otázky, nech sa 

páči, môžete sa na ňu obrátiť.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci,  

otváram diskusiu k predmetnému bodu. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného do diskusie, len podotknem, že túto žiadosť 

schvaľujeme preto, lebo snažíme sa o to, o čo sa snažia všetky obce a mestá v rámci 

Bratislavskej župy, maximálne vyčerpať prostriedky z európskych fondov. Takisto aj župa 

samotná sa, samozrejme, o to snaží. A veľmi pekne poprosím o podporu tohto materiálu tak, 

aby ani jedno euro nezostalo zbytočné. Jedným z mála zdrojov, ktorým môžeme investičné 

veci pokrývať, sú eurozdroje, takže pevne verím, že tento materiál podporený bude. 

Poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu 



K bodu 2 – Návrh na schválenie predloženia žiadosti NFP v rámci výzvy OPBK za účelom realizácie projektu 
„Elektronizácia BSK“ (2) 
K bodu 3 – Odpočet možností získania finančných zdrojov pre priority BSK 2011/2012 (3)  
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A.  schvaľuje 

A.1 predloženie žiadosti..., 

A.2 zabezpečenie realizácie projektu..., 

A.3 spolufinancovanie projektu z vlastných zdrojov..., 

B. ukladá riaditeľovi Úradu Bratislavského samosprávneho kraja 

B.1 zabezpečiť vyčlenenie finančných prostriedkov na realizáciu... 

Čiže budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako je uvedené v materiáli. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, prezentujte sa a hlasujte – 

teraz – o návrhu uznesenia, ako ho predniesla návrhová komisia. 

(Hlasovanie číslo 5.)  

Ďakujem pekne.  

Za bolo tridsaťdva pani poslankýň, pánov poslancov z tridsiatich dvoch prítomných. 

Čiže schválili sme návrh uznesenia tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

 

Prechádzame k bodu číslo 3 – Odpočet možností získavania externých finančných 

zdrojov pre priority Bratislavského samosprávneho kraja v roku 2011 a 2012. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci,  

máte pred sebou odpočet možností získania externých finančných zdrojov pre priority 

Bratislavského samosprávneho kraja v roku 2011 a 2012. 

Znova podotknem, že tento materiál bol vypracovaný na základe toho, čo sme tu 

schválili naše priority. Chceme mať aj finančné krytie tohto celého, a preto predkladáme tento 

materiál, aby sme videli, na čom sme, keď budeme znova predkladať odpočet priorít 

samotných. 

Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby tento materiál uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

Predkladáme vám aktualizovaný materiál. Materiál podobného typu už sme tu mali na 

zastupiteľstve v marci minulého roka, keď sme tento materiál zobrali na vedomie.  



K bodu 3 – Odpočet možností získania finančných zdrojov pre priority BSK 2011/2012 (3)  
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To znamená, že materiál, ktorý máme teraz na stole, sa skladá z dvoch častí. Prvá časť je 

odpočet projektových aktivít odboru stratégie a územného rozvoja, ktorý súvisí s materiálom 

z minulého roka, a druhá časť sa zaoberá možnosťami čerpania finančných zdrojov pre mestá 

a obce, nielen z fondov Európskeho hospodárskeho spoločenstva či štrukturálnych fondov, ale 

aj z rôznych dotačných zdrojov ministerstiev a nadačných zdrojov. 

K materiálu bola diskusia na všetkých komisiách, kde prešiel bez problémov.  

K materiálu je pripravená malá prezentácia. Poprosím pani riaditeľku Lukáčovú. 

 

Mgr. Barbora Lukáčová, riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov, 

Úrad BSK: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Dobrý deň prajem! 

Tak ako povedal pán župan či pán podžupan, ide o materiál, ktorý je odpočet voči 

možnostiam, ktoré boli prezentované v zastupiteľstve minulého roka v marci. 

(Poznámka zapisovateľky: Prítomní súbežne s vystúpením mali možnosť sledovať aj 

elektronickú prezentáciu materiálu.) 

Materiál sa skladá z viacerých informácií. Najskôr máte k dispozícii informáciu, vôbec 

taký historický prierez, ako sme sa vôbec dostali k takýmto kompetenciám, rozširovanie 

kompetencií odboru, pretože okrem riadenia projektov sa rozšírili aj na strategické plánovanie 

a územný rozvoj. Čiže jedno oddelenie sa venuje strategickému plánovaniu, územnému 

rozvoju a strategickým dokumentom, ako je plán hospodárskeho a sociálneho rozvoja župy. 

Pripravujeme inovačné stratégie, ale pomáhame aj obciam a mestám a vôbec nastavovať 

proces čerpania. Poskytujeme v podstate konzultačné služby. Mnohí z vás, ktorí zastávajú aj 

pozíciu starostov či primátorov, využívajú tieto služby.  

Druhá časť je projektové riadenie. Čiže už to, kedy konkrétne prichádza k možnostiam 

čerpania. Dôležitá informácia je, že sa nám podarilo oproti minulému roku navýšiť čerpanie 

viac ako o 175 percent. Čerpali sme, resp. implementovali sme desať projektov, pričom objem 

financií sa pohyboval vo výške viac ako 700 tisíc. 

Materiál je delený na projekty, ktoré sú implementované, ktoré sú pripravované, to je 

druhá časť, pričom je rozdelený podľa možností čerpania tak, aby koreloval s tým 

predchádzajúcim z marca. Prvá časť sa venuje operačným programom. Tuná máte zvýraznený 

projekt, ktorý sa týkal zakúpenia infraštruktúry pre implementáciu integrovanej dopravy 
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pre Slovak Lines. Čiže už máme za sebou projekt, ktorý priniesol župe 205 označovačov pre 

potreby zavedenia integrovanej dopravy. 

Pripravované projekty, ktoré ste schválili na ostatných zasadaniach zastupiteľstva, sa 

týkajú práve bežiacej výzvy, ktorú má operačný program Bratislavský kraj a ktorá je, dá sa 

povedať, poslednou výzvou na aktivity spojené s regeneráciou sídiel a s cyklotrasami. Mnohí 

z vás sa opätovne zapájajú zase so svojimi projektmi.  

Tým prvým projektom je revitalizácia medzinárodnej cyklotrasy EuroVelo 13 v dĺžke 

18 km a troch odpočívadiel. Je to na úseku od Devína po Vysokú. Ďalším projektom je 

dokončenie vôbec celej tej infraštruktúry v rámci BID, čiže projekt, ktorý obstaráva 

a nakupuje infraštruktúru pre Železnice Slovenskej republiky. Ide o automaty a označovače. 

Ďalej je to, samozrejme, veľký projekt, ktorý sa týka dispečerského centra, ktoré bude slúžiť 

v podstate ako mozog a srdce celej integrovanej dopravy. A, samozrejme, bol schválený aj 

projekt, ktorý sa týka odpromovania integrovanej dopravy, keďže pôjde vôbec o novinku na 

území Slovenska, aby sa klienti, to znamená, tí, ktorí využívajú verejnú dopravu, vedeli 

v rámci toho nového systému orientovať.  

Ďalej máme schválený projekt revitalizácie národnej kultúrnej pamiatky Park 

v Malinove, ktorý rovnako podávame v rámci tejto výzvy, konkrétne 30. 4.  

Dnes ste schválili projekt, ktorý je objemovo jeden z najväčších projektov, a to je 

„Elektronizácia Úradu BSK“. 

Ďalej prichádzame k informáciám o našich aktivitách v rámci európskej teritoriálnej 

spolupráce, predovšetkým objem financií, ale aj množstvo projektov, ktoré sme realizovali 

v predchádzajúcom roku, sa týkalo nášho tradičného programu Slovensko – rakúske územie. 

Prvým projektom, ktorý sme ukončili minulý rok, bol projekt EdTwin, čo bola vlastne 

spolupráca stredných škôl na území Bratislavského kraja a Viedne. Ďalej je to projekt 

technickej asistencie, keďže župa vykonáva v tomto programe aj regionálne miesto, čiže akési 

SORO, poskytuje konzultácie k projektom, sprevádza projekty v rámci tohto programu. 

Najvýznamnejší projekt, ktorý sme realizovali a ktorého realizácia prechádza aj do 

tohto roka, je, samozrejme, cyklomost. Je to investičný projekt, o ktorom ste dlhodobo 

informovaní. Ďalej je to projekt RECOM, ktorý trvá počas celého tohto programového 

obdobia. Je to projekt technická asistencia voči programu. Je to program, ktorý sa zaoberá 

predovšetkým sprevádzaním projektov v rámci cestovného ruchu a kultúry na území 

Bratislavskej župy v rámci tohto programu.  
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Ďalej máme projekt DESTINATOUR, ktorý je predovšetkým zameraný na otázku 

destinačného manažmentu, ktorého realizácia rovnako prechádza aj do tohto roka. 

Z pripravovaných projektov, ktoré sú na začiatku svojej realizácie, je známy projekt 

Za mostom, kde prichádza k vybudovaniu technickej infraštruktúry Za mostom. Zo strany 

Devínskej Novej Vsi je to vybudovanie parkoviska, z našej strany je to známa téma 

revitalizácia bunkrov a vytvorenie vôbec nového produktu železnej opony. 

Ďalším projektom, ktorý nadväzuje, je projekt Perimost, keď sa snažíme rozšíriť 

turistický produkt cyklotrás na území VUC-ky s napojením na cyklomost až smerom na Malé 

Karpaty. Príde tam k preznačeniu a značeniu viac ako 200 kilometrov cyklotrás a vytvoreniu 

štyroch cyklocentier.  

Program, na ktorom sme, dá sa povedať, veľa nečerpali, ale rovnako je stredobodom 

nášho záujmu, je program cezhraničnej spolupráce Maďarsko – Slovenská republika, kde 

máme schválený a stále čakáme na podanie zo strany maďarského partnera projekt SacraVelo, 

čo sú zasa cyklotrasy a s tým spojené sakrálne pamiatky. 

Možno ťažším projektom a programom na implementáciu sú programy 

nadregionálneho a nadnárodného charakteru. Prvým z programov je Stredná Európa, kde aj 

spolu s mestom, aj s Trnavou, aj s Trnavským VUC sme zapojení do projektu Centrope 

Capacity. Dá sa povedať, že ide predovšetkým o lobistickú skupinu regiónov a miest 

centrálnej Európy. Vďaka napríklad aj tomuto fóru sa nám podarilo presvedčiť a zadeliť do 

priorít cezhraničnej spolupráce most Angern.  

Juhovýchodná Európa, tam sme implementovali projekt Donauregionen+, kde išlo 

vlastne o územný rozvoj dunajských regiónov. Do programu Juhovýchodnej Európy sme 

predložili projekt schválený zastupiteľstvom, ktorý má názov TransDanube a týka sa 

vytvorenia turistického potenciálu alebo zvýhodnenia turistického potenciálu Podunajska. 

Čiže tam by sme radi riešili turistické produkty v zmysle Malého Dunaja, Rusovskej zdrže 

a premávanie lodnej dopravy z Hamuliakova až smerom na Hainburg.  

V minulom roku sme ukončili projekty nadnárodnej spolupráce. Medzi najdôležitejšie 

patril PIMMS Transfer, ktorý sa zaoberal integrovanou dopravou. Množstvo informácií, ktoré 

sme nadobudli v rámci tohto projektu, ktorý viedlo mesto Londýn, sme implementovali aj do 

našich pripravovaných projektov v rámci Bratislavskej integrovanej dopravy.  

Rovnako zaujímavým projektom, ktorého realizáciu sme ukončili v minulom roku, bol 

projekt Regioclima, ktorý viedol Cyprus. Boli do neho zapojení partneri z Estónska, 

z Talianska atď., a týkal sa vplyvov klimatickej zmeny predovšetkým na povodne.  
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Toto boli štrukturálne fondy a finančné prostriedky, ktoré priamo sú manažované zo 

strany Európskej komisie. 

Teraz prechádza naša pozornosť aj smerom na Európsky hospodársky priestor 

a Nórsky finančný mechanizmus, kde sa budeme snažiť, je to pripravovaný projekt, 

o záchranu národnej kultúrnej pamiatky synagógy v Senci, kde by sme teda radi zriadili 

regionálnu galériu Podunajsko.  

Rovnako sme minulý rok, a v tej iniciatíve budeme pokračovať aj tento rok, obrátili 

svoju pozornosť aj smerom na grantové systémy ministerstiev. Podali sme projekt 

„Kupeckého dom“ a pripravujeme projekt múzea Ferdiša Kostku. 

Z nadačných prostriedkov sme predovšetkým podali projekty, ktoré sa týkali 

zateplenia internátov, a to v Ivanke pri Dunaji a v Modre, a išlo to do Nadačného fondu SPP 

a Ekofond. 

Veľkou témou, ktorou sa budeme zaoberať a ktorou sme sa zaoberali v minulom roku, 

ale je to dlhodobejšia záležitosť, sú verejno-súkromné partnerstvá. V rámci tohto mechanizmu 

by sme radi revitalizovali a zachránili majetky, ktoré majú pridanú hodnotu národných 

kultúrnych pamiatok, to znamená, či je to Kaštieľ v Malinove, či je to Kaštieľ v Modre, kde 

sídli naše Malokarpatské osvetové stredisko, spolu s jedinečnou záhradou, ktorá sa tam 

nachádza, ale aj Kaštieľ a park v Stupave.  

Materiál sa týka ešte jednej dôležitej kapitoly, a to je znovuotvorenie a prevádzka 

kancelárie v Bruseli. Kancelária v Bruseli sa znovu otvorila v júni. V podstate jej úloha je 

hájiť záujmy Bratislavského samosprávneho kraja priamo na pôde Európskej komisie. 

Poskytuje sa port predstaviteľovi župy vo chvíli, keď sa zúčastňuje na plenárnych 

zasadnutiach Výboru regiónov, ale, samozrejme, uskutočnilo sa niekoľko bilaterálnych 

stretnutí, v podstate ide o nadväzovanie nových partnerstiev z regiónov Piemont, s Prahou, so 

Stredočeským krajom, či udržiavanie klasických našich partnerstiev v rámci Dolného 

Rakúska, Badenska-Württemberska, Bavorska, to sú naši tradiční partneri, s ktorými 

bojujeme aj na pôde prípravy nového programového obdobia a uhájenia finančných 

prostriedkov aj pre najvyspelejšie regióny. Samozrejme, organizuje alebo spoluorganizuje 

tradičné podujatia na pôde Výboru regiónov – OpenDoors, OpenDays, ale aj kultúrne 

podujatia na prezentáciu Bratislavského samosprávneho kraja. Zapojili sme sa do Roku 

dobrovoľníctva, kde sme prezentovali dobrovoľnícku prácu v rámci DSS Karola Matulaya, a, 

samozrejme, tradičné vianočné podujatia, kde spolupracujeme so Stálym zastúpením 

Slovenska pri Európskej únii a so Slovenskou katolíckou misiou.  
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Poslednou aktivitou bruselskej kancelárie je vytvorenie novej webovej stránky, ktorá 

slúži ako informačný materiál pre mestá a obce, to, čo sa deje v Bruseli, samozrejme, 

možnosti čerpania, ale aj prezentáciu Bratislavského kraja na pôde Bruselu. 

Ďakujem veľmi pekne.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne za vyčerpávajúcu prezentáciu. 

Ja len poviem takú asi dôležitú myšlienku pre budúce obdobie. Rozumiem tomu, že 

teraz sú trošku optimistickejšie čísla ohľadom vývoja ekonomiky ako takej, predtým boli 

pesimistickejšie. Tieto zdroje, ktoré sme tu pomenovali a o ktoré zápasíme, ktoré nie sú 

priamo určené na naše župné aktivity, ale budú sa odohrávať, vlastne ich výsledky, priamo 

pred všetkými občanmi a budú slúžiť všetkým občanom Bratislavskej župy, sú dôležité aj pre 

nasledujúci čas nášho spoločného funkčného obdobia, lebo pokiaľ nepostavíme niektoré zo 

základov a pomerne vážnych základov napríklad v oblasti infraštruktúry, na to slúži naše 

zastúpenie v Bruseli, tak odložíme celú napríklad verejnú dopravu v rámci Bratislavy 

o nejakých päť, sedem, možno desať rokov. Inými slovami, Bratislavská župa sa podieľa na 

aktivitách vlastných z eurofondov, na aktivitách, ktoré sú financované z iných fondov, ktoré 

pomenovala pani riaditeľka, ale podieľame sa aj na výraznej podpore hlavne miest a obcí 

v rámci Bratislavskej župy. Každý jeden starosta, každý jeden primátor sa na nás môže 

obrátiť a obracia sa v mnohých prípadoch (neviem si teraz spomenúť námatkovo) – Malacky 

so svojím záchytným parkoviskom, keď mali problémy, tak jednoducho Bratislavská župa 

výrazným spôsobom sa snažila spoločne tieto problémy vyriešiť, lebo máme spoločný 

záujem, aby integrovaný dopravný systém fungoval všade. Inými slovami, nemáme nič 

z toho, keď nejaká časť nefunguje, a už vôbec, až by som povedal, že až pri srdci ma bolí, 

keď nejaké eurá zostanú kvôli tomu prepadnuté niekde v Bruseli alebo ešte niekde ďalej. 

Za najvýznamnejší projekt, a pomenujem to tu dnes, lebo je to významné a aktuálne, 

včera som bol na bratislavskom mestskom zastupiteľstve kvôli tomu, považujem 

infraštrukturálny projekt, ktorý zabezpečí, že koľajová doprava bude nosným dopravným 

systémom pre Bratislavu ako takú, aj pre Bratislavskú župu. Ten projekt, to sú stovky 

miliónov eur, to je projekt TENT-T, o ktorom sme tu viackrát hovorili. Znova budeme musieť 

do toho vstúpiť, lebo jedna z jeho častí, zdá sa, že nie je jasná niekomu v Bruseli. Inými 

slovami, je ohrozené možno trochu financovanie. Znova budeme musieť ruka v ruke, to 

znamená, vláda, župa a mesto, zasiahnuť, a ja pevne verím, že to, čo sme urobili za posledný 



K bodu 3 – Odpočet možností získania finančných zdrojov pre priority BSK 2011/2012 (3)  
 
 

 
 

Zápisnica zo XVII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 30. marca 2012 

17 

rok práve v oblasti infraštruktúry, už nám nikto nevezme a podarí sa nám to dotiahnuť 

a naozaj vybudovať chrbtovú kosť dopravného systému na báze koľajníc v Bratislave aj 

v celej Bratislavskej župe. To budeme robiť alebo to si dáme ako takú hlavnú prioritu, ale aj 

tieto ostatné projekty.  

K tomu vás chcem ešte pozvať k jednej veci, keďže viem, že aj na komisiách bola 

pomerne vážna diskusia k prioritám a k tomu financovaniu. My veľmi skoro, to znamená, 

v priebehu jedného – dvoch zastupiteľstiev predložíme veľmi podrobný spôsob, akým tie 

priority chceme dokončiť, nielen vrátane financovania, ale aj vrátane toho, akým spôsobom 

manažérsky budeme v tom postupovať. Inými slovami, chcem, aby každej jednej, každému 

jedného z vás bolo jasné, čo sa nám ešte podarí dotiahnuť teraz, čo chceme urobiť 

v spolupráci s niekým druhým, prípadne ďalšími dvoma – troma, tak, aby sme naozaj na 

samom konci nezostali v hanbe, Bratislavská župa, aby nezostali nevyčerpané fondy. Veď to 

je obrovská strata, to programové obdobie sa končí.  

A poviem ešte jedno dôležité posolstvo smerom ďalej. Teraz sa tvorí zároveň nové 

programové obdobie, no hlavný argument, pre ktorý ja hovorím, že nesmieme byť 

diskriminovaní viacej v čerpaní eurofondov, je ten, že to vieme čerpať tu a nielen my tu, ale 

každý starosta, každý primátor, že eurofondy jednoducho čerpať vieme a že nemáme s tým 

žiaden problém. Čiže a o tom je naozaj taká istá synergia v tých veciach, to znamená, keď sa 

podarí most cez rieku Moravu, je to možno pre niekoho slabý argument, a pre mňa 

dostatočný, aby sa postavil a podaril most cez rieku Dunaj. Ja s tým nemám nijaký problém, 

že to robí mesto. Ja chcem, aby ten most tam poriadne stál. Keď vieme jeden, vieme aj druhý. 

Keď budú problémy..., aj na tom prvom boli problémy, sami ste to videli. Boli rôzne 

byrokratické zdržovačky, ale jednoducho sa podaril, dnes tam stojí, dnes sa spojil, dúfam, že 

ho budeme čochvíľa otvárať. To isté chcem, aby bol most Angern. O chvíľu máte materiál, 

ktorý s tým súvisí. Ale to isté chcem, aby dostala aj Bratislava. Inými slovami, tam nehrá rolu 

žiadne politické tričko, tam nehrá rolu žiadne vykrikovanie, žiadne proste politikárčenie 

dočasné, žiadne pútanie verejnosti na pár sekúnd. Tam hrá rolu, čo po nás zostane, a čo po nás 

zostane nie ako po osobách, ale po celom kolektíve. O tom je tento náš materiál. 

Ďakujem pekne. 

Otváram diskusiu k nemu. 

Pán poslanec Borguľa, nech sa páči, máte slovo. 
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Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Pani kolegyňa, ďakujem veľmi pekne za vyčerpávajúcu prezentáciu. Musím povedať, 

že toto je jedna z mála vecí, ktorá na župe funguje. A snaha o získanie peňazí z eurofondov je 

cenená aj zo strany opozície. 

Pánovi Frešovi: Vy ste taký pekný marketingový produktík, vy ste plný posolstiev, 

všelijakých výziev, neviem čoho všetkého. O vás už začalo byť známe, že keď sa niekde 

objaví kamera, tak vy tam ako džin z fľaše vyletíte. Ja som si minule inštaloval kamerový 

zvonček v dome a bál som sa, že pribehnete. A, pán Frešo, len pozrime sa pravde do očí. A tá 

pravda, čo sa týka externého financovania, sú na jednej strane eurofondy, ktoré robíte dobre, 

ale na druhej strane je to úplne nechutné zadlžovanie vyššieho územného celku a vybratie sa 

Ďurkovského bratislavskou cestou. Vy ste túto župu prevzali v roku 2009 s dlhom 19,8 mil. 

eur a v roku 2013 skončíte s dlhom 47 miliónov eur. Vy tie peniaze neprehajdákavate, vy ich 

proste používate, nechcem povedať, že rozkrádate, v žiadnom prípade nie rozkrádate, toto vy 

dobre viete, že tak to nemyslím, ale myslím, že ich používate na aktivity, na ktoré požičiavať 

peniaze si je zbytočné. Vy stále rozprávate o tom, že máte super úver, že sú tam perfektné 

podmienky, áno, to je pravda. Ale jednoducho každý dlh v dnešnej dobe dlhových kríz je 

proste dlhom zlým. Vy v hlave máte nastavené, že treba sa dostať na úroveň nejakého dlhu 

a ten dlh potom si udržujme trvalo a stále. Ale však predsa v rodine, keby som takto fungoval, 

že si poviem, že chcem mať dlh ja neviem x-miliónov a takto budem fungovať, tak to je 

choré. Proste príde deň, keď tie dlhy budem musieť splatiť, len vy na tento deň nemyslíte. Vy 

ste prevzali VUC-ku s 20-miliónovým dlhom, odovzdáte ju so 40-miliónovým dlhom. A čo 

ďalej? 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Pán poslanec Borguľa, budeme mať k tomuto zvláštny bod, kde dokážeme, že drvivú 

väčšinu toho, čo sme museli preúverovať, boli dlžoby za sociálno-demokratického župana. 

Dokážeme to. Už sme to dokázali pri rozpočte, znova vám to pripomenieme. Inými slovami, 

to, čo sme prevzali, sme museli refinancovať z úverov. Je mi to veľmi ľúto, a tak isto tam je 

podstatná časť, čo boli povodne. Môžete sa na tom podieľať, môžete napísať list budúcemu 

premiérovi, ja vás o to poprosím, a môžete sa radiť(?) so svojimi kolegami, aby nám časť tých 

prostriedkov na povodne preplatili. Nebudeme si musieť potom brať dlh. Čiže vy môžete 
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výrazným spôsobom zadlženie, ktoré sme jednak zdedili po sociálnom demokratovi, čo je 

poriadna hanba, a po druhé, proste sme urobili to, že sme museli financovať povodne. To sú 

skoro dve tretiny toho dlhu samotného. Môžeme si to tu odprezentovať, môžeme potom ísť do 

podrobností, ale keď chcete priložiť ruku k dielu, nech sa páči, vláda Slovenskej republiky má 

možnosť refinancovať to, čo bolo v súvislosti s povodňami, budete možno prvý, nie vy, ale 

váš predseda klubu, samozrejme, ja tú inštanciu dodržím, ktorého poprosím o pomoc, aby 

tejto župe pomohol, s tým, čo sme si nezavinili, čo sme nespôsobili a čo naozaj bola prírodná 

katastrofa. A za toto nás kritizovať...?! Je to, myslím, bod o úverovom vývoji alebo o vývoji 

úverového zaťaženia. Poprosím vás, počkajte do tohto bodu, uvidíte tam graf, čo všetko sme 

prevzali, čo sme museli financovať po sociálno-demokratickom vládnutí a čo proste musíme 

teraz riešiť. Inými slovami, ja si veľmi dobre pamätám obrázok pána Bajana s pánom Ficom, 

ako stáli vedľa seba a tieto dlžoby tohto dua, nazvime to tak, bude treba zaplatiť. Naozaj sme 

ich museli refinancovať z úverov, lebo tu boli nezaplatené faktúry. 

Nech sa páči, pán poslanec Borguľa, faktická poznámka.  

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Pán Frešo, táto platňa už bude obohraná. Dobre viete, že to nie je pravda. Áno, dá sa 

vyhovoriť na časť dlhov, ktoré ste prevzali, ale to je len časť z dvadsiatich miliónov, ktoré 

viac ste zadlžili alebo zadlžite VUC-ku. 

A čo sa týka povodní, tak to vám padlo ako podľa mňa dar z modrého neba, ale to je 

taký typický prístup..., dar z neba, to je taký typický prístup SDKÚ, ktoré sa všade, kde chodí 

správa čím horšie, tým lepšie. (Predsedajúci: Pardon, poprosím ticho v sále, naozaj, pardon, 

pán Borguľa, treba dať priestor, prepáčte, poprosím ticho v sále. Ja viem, že sa to zle počúva, 

že „dar z neba – povodeň...“.) 

Pán Frešo, neprerušujte ma, prosím vás pekne, (Predsedajúci: Nech sa páči.) ja som... 

(Pozn. zapisovateľky: Nerozumela som asi dve – tri slová.) na to, aby som si dokázal svojich 

kolegov upokojiť. A, pán Frešo, keby ste sa správali ako zodpovedný hospodár, vy to dobre 

viete, tak majetok VUC-ky máte poistený a nemusíte žobroniť vládu o peniaze. Jednoducho 

preplatila by vám ten majetok zo živelných škôd poisťovňa a nebudete potrebovať peniaze od 

vlády. Na to sa vyhovárať je úbohé.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Dobre. Ďakujem veľmi pekne.  
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Pán Borguľa, ešte jednu vec: iba vás upozorním na to, že my máme analýzu, RCB má 

o tom, čo sa dá a nedá poistiť, prinesiem ju sem na budúce zastupiteľstvo. A skutočne 

priznám sa, dar z nebies – ako povodeň vyhlásiť, ako mám čo robiť... 

Nech sa páči, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Ja by som bol rád, keby sa tu dodržiaval rokovací poriadok. Pokiaľ pán predseda 

reaguje na pána poslanca, tak potom nepoznám, že je možné reakciou na reakciu... (V reakcii 

na hlas z pléna:) Faktickou na faktickú sa nedá. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

(V reakcii na hlas z pléna:)  

Poprosím, pán poslanec Borguľa, ako... no. 

Teraz ma nechajte, pán poslanec Borguľa, my sme vám dali šancu aj na vec, pri ktorej 

ľudí pichne pri srdci, ale ubezpečujem vás, v Častej a pri Píle, ten váš dar z nebies, to ako... 

by som tam asi chvíľku nechodil im to tam vysvetľovať. 

Nech sa páči, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Dovolil by som si pokračovať.  

Pán poslanec, strašne ste sa cítili dotknutý, že vám niekto chcel urobiť poriadok 

v rámci vášho príspevku, a sám takto vykrikujete. Samozrejme, cítim sa trochu dotknutý tými 

vašimi poznámkami a pripomína mi to také neposlušné decko, ktoré pochváli, povie niečo, že 

ďakujem, ale... Čiže to bolo to vaše pochválenie, ako je pripravený materiál a že je to dobre 

robené, ale..., a hneď to idete zamazať a obrýzgať nejakou strašnou pripomienkou ku 

všeličomu inému, len nie to, čo je predmetom rokovania v tomto bode.  

Ale môj príspevok smeroval k tomu: v prvom rade by som chcel poďakovať nielen 

zodpovednej, ale celému kolektívu, ktorý pripravoval tento materiál, a držím palce ozaj tým 

mladým ľuďom, lebo koľkokrát ako starosta prídem a komunikujem, konzultujem, sú veľmi 

ochotní, a musím povedať, že sú to ozaj mladí ľudia, ktorí vyrastú v dobrých odborníkov, 

a celé toto oddelenie dáva do toho ozaj srdce. A to, čo tu bolo odprezentované ohľadom 

možností a možností čerpania, ja ozaj držím palce, aby sme vyčerpali čo najviac, a považujem 
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požičať si na spolufinancovanie pri čerpaní nejakých päť alebo desať percent za veľmi 

rozumné rozhodnutie hospodára. Okrem toho som presvedčený, že to sa nedeje na základe 

nejakého urýchleného a nezrozumiteľného konania predsedu, ale na všetky tieto 

spolufinancovania predsa máme predložené materiály a k tomu sa vyjadrujeme ako poslanci. 

Tak som presvedčený, že to, čo sa tu deje s financiami, je úplne v zhode s tým, aké sú naše 

predstavy. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Samozrejme, pán poslanec, každý jeden úver, každé jedno euro, každý jeden cent sme 

schvaľovali tu v zastupiteľstve, nemáme žiadne skryté dlžoby. Len podotknem, to, čo tu bolo 

zvykom pánov sociálnych demokratov, keď tu tie skryté dlžoby boli. Je mi to ľúto, je to tak. 

To je to, čo sme refinancovali z úveru. 

Nech sa páči, s faktickou poznámkou pán poslanec Borguľa. Môže – na pána Šramka, 

jasné, že môže. 

Nech sa páči. 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Pán Šramko, ja sa snažím úprimne správať. Keď je niečo dobre robené, tak poviem, že 

je to dobre robené. A myslím si, že eurofondy a snaha o ich čerpanie je proste dobre robená. 

A zadlžovanie sa mi však nepáči, tak som to jednoducho pomenoval. A keby ste vy mali 

pravdu, že to zadlžovanie ide len ako spoluúčasť na europrojekty, na tých päť – desať percent, 

tak tu sedím ticho ako voš pod chrastou a tlieskam. Ale, žiaľ, nie je to tak. Úplne miniatúrna 

časť z tých 20 miliónov, čo sa navýšili dlhy, ide na spolufinancovanie, úplne miniatúrna. 

Všetko ostatné ide na kadečo iné. A títo mladí ľudia, ktorí sedia v sále, tak možno o desať 

rokov, možno o dvanásť alebo pätnásť rokov si budú klásť tú istú otázku, ako si kladieme 

dnes po vláde SDKÚ na meste, že čo s tými dlhmi. Už si nemôžeme zobrať ani korunu, treba 

ich začať splácať. Ale na toto tu dnes, žiaľ, nikto nemyslí. A hrozným príkladom je finančná 

situácia v Bratislave, v meste. A, pán starosta Lamača, vy to dobre viete, ako je to na meste 

a kto to zapríčinil a akým spôsobom. Nepripomína vám to práve túto situáciu? 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Nech sa páči, pani poslankyňa Vášáryová. 
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Mgr. Magdaléna Vášáryová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda. 

Ja by som sa vrátila k meritu veci, a nebudem sa dohadovať, čo máte v hlave a čo 

nemáte v hlave, lebo, myslím si, keby sa meral obvod vašej mozgovne, tak by ste vyhrali, pán 

predseda. 

Ja by som sa venovala tomu, čo je veľmi dôležité, a to je TENT-T projekt. Pamätám si 

veľmi dobre, ako som bola vysmievaná, že TENT-T projekt sa nedá zrealizovať, nebude sa 

realizovať, je to chiméra atď. Veľmi chcem oceniť, že župa sa vkladá do tohto procesu. 

Jednoducho presadenie TENT-T projektu, je to jediný projekt, ktorý umožní, aby v roku 2025 

sa vôbec dalo jazdiť Bratislavou. To je jedna vec.  

Druhá vec: Veľmi to súvisí s mostom. Hovorila som pred týždňom s pánom 

komisárom Hahnom. Predstava, že Európska komisia dá súhlas na financovanie dvoch 

rôznych projektov, čo sa týka Starého mosta, je smiešna a naivná. Most musí ísť hore(?), 

jednoducho, nedá sa len rekonštruovať starý, aj jedno za európske peniaze, aj druhé za 

európske peniaze. Veď je to smiešne, je to v rozpore s Dunajskou stratégiou, ktorú schválila 

Európska komisia. Takže som veľmi rada a chcem znovu zdôrazniť aj pred tými mladými 

ľuďmi, čo tu sú, župa je vedúcim činiteľom presadenia TENT-T projektu. Čo to znamená? To 

znamená, aby časť dopravy prešla na koľajnice, z áut na koľajnice a išla pod zem. To je veľmi 

dôležité. Bratislava je už jediné hlavné mesto tohto druhu, ktoré nemá podzemnú dopravu. 

Ďakujem veľmi pekne.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie, tak iba jedna poznámka na 

záver – ešte k tým dlžobám a k týmto veciam. Bod 14 očakávam, že teda naozaj kolegyne 

a kolegovia aj z klubu SMER zostanú a zúčastnia sa aktívne tejto diskusie v bode 14. 

Nech sa páči, návrhová komisia, poprosím, aby ste predniesli návrh uznesenia. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako je uvedené v materiáli, to znamená: 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu: 

A. schvaľuje 

 odpočet možností získania externých zdrojov..., 



K bodu 3 – Odpočet možností získania finančných zdrojov pre priority BSK 2011/2012 (3)  
K bodu 4 – Návrh na schválenie cezhraničnej slovensko-rakúskej komisie pre prípravu projektu cestného 
mosta Záhorská Ves – Angern (4)  
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B. ukladá riaditeľovi Úradu Bratislavského samosprávneho kraja 

predkladať Zastupiteľstvu BSK odpočet možností získania externých zdrojov financií 

pre priority BSK pravidelne raz za rok najneskôr v termíne k 31. marcu daného 

kalendárneho roka. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené kolegyne, vážení kolegovia, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte o návrhu uznesenia tak, ako ho predniesla návrhová 

komisia. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 6.)  

Za bolo štyridsaťjeden poslankýň a poslancov z prítomných štyridsaťjeden.  

Čiže konštatujem, že návrh uznesenia bol schválený tak, ako ho predniesla návrhová 

komisia. 

 

Poprosím, bod 4 – Návrh na schválenie cezhraničnej slovensko-rakúskej komisie 

pre prípravu projektu cestného mosta Záhorská Ves – Angern. 

Vážené dámy, vážení páni, 

máte pred sebou predmetný materiál. 

Poprosím pána podpredsedu Nesrovnala, aby ho uviedol. Ale skôr ešte poviem, že to 

veľmi súvisí s tým predchádzajúcim bodom, to znamená, aby sme ušetrili peniaze kvalitným 

tendrom na cyklomoste v Devínskej Novej Vsi, hovorili sme vtedy už viackrát o tom, že je to 

predpríprava, istým spôsobom berieme ten cyklomost ako predprípravu pre most v Angerne, 

chceme túto prvú fázu naozaj dať schváliť a zažiadať, aby bola financovaná. Inými slovami, 

budujeme to krok za krokom, ako cyklomost, tak k Angernu chceme pristúpiť a tak sa, 

samozrejme, podieľať potom aj na tých najväčších infraštrukturálnych projektoch, o ktorých 

sme teraz hovorili.  

Poprosím, pán podžupan Nesrovnal, máte slovo, uveďte materiál.  

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne, kolegyne a kolegovia. 



K bodu 4 – Návrh na schválenie cezhraničnej slovensko-rakúskej komisie pre prípravu projektu cestného 
mosta Záhorská Ves – Angern (4)  
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Cieľom tohto materiálu je výrazne pokročiť v príprave a realizácii nášho ďalšieho 

strategického cieľa, a to je cestný most Záhorská Ves – Angern. Ohľadom tohto mosta má 

naša župa s Dolným Rakúskom niekoľko dohôd, vyhlásení a boli ustanovené aj komisie, ktoré 

pripravili určité materiály. Bohužiaľ, vzhľadom na nedostatok finančných prostriedkov 

v programe cezhraničnej spolupráce Slovensko – Rakúsko v potrebnej výške pre realizáciu 

mosta k jej realizácii v tomto programovom období neprišlo. My chceme ale tú komisiu 

obnoviť, pretože niektorí kolegovia už tu nepracujú, takže tam dávame ľudí, ktorí sú aktívni 

a funkční, chceme tú komisiu obnoviť. A jej zmyslom je vytvoriť a ešte v tomto 

programovom období nájsť financovanie z programu cezhraničnej spolupráce pre projektovú 

dokumentáciu tzv. vyššieho stupňa, to znamená, stavebné povolenie a realizačné dokumenty 

tak, aby sme mohli pri ďalšom programovom období už žiadať o finančné prostriedky na 

realizáciu tohto mosta. Takže opakujem to – zmyslom tohto materiálu je posunúť realizáciu 

tohto mosta zásadným spôsobom dopredu. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Otváram diskusiu k tomuto bodu programu. 

Keďže nikoho nevidím prihláseného do diskusie, poprosím návrhovú komisiu 

o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako je uvedené v materiáli. To znamená: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu  

A.  schvaľuje členov cezhraničnej slovensko-rakúskej komisie pre prípravu projektu 

cestného mosta Záhorská Ves – Angern; 

B.  splnomocňuje 

B.1 predsedu Bratislavského samosprávneho kraja konať vo veci prípravy..., 

B.2 predsedu Bratislavského samosprávneho kraja konať vo veci získania externých 

finančných zdrojov..., 

B.3 predsedu Bratislavského samosprávneho kraja konať vo veci odstránenia všetkých 

potenciálnych prekážok..., 

B.4 ... obnoviť rokovania so Spolkovou krajinou Dolné Rakúsko...; 



K bodu 4 – Návrh na schválenie cezhraničnej slovensko-rakúskej komisie pre prípravu projektu cestného 
mosta Záhorská Ves – Angern (4)  
K bodu 5 – Návrh všeobecne záväzného nariadenia Bratislavského samosprávneho kraja o poskytovaní 
príspevkov z vlastných príjmov Bratislavského samosprávneho kraja jazykovým školám, školským 
zariadeniam v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK a o poskytovaní dotácií zriaďovateľom neštátnych 
základných umeleckých škôl, neštátnych jazykových škôl a neštátnych školských zariadení (5) 
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C. ukladá riaditeľovi Úradu Bratislavského samosprávneho kraja (obsahuje dve časti:) 

C.1 zabezpečiť menovanie schválených členov... 

C.2 zabezpečiť prípravu a predloženie projektovej žiadosti o nenávratný finančný 

príspevok... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte – teraz – o návrhu, tak, ako ho predniesla návrhová 

komisia. 

(Hlasovanie číslo 7.)  

Ďakujem pekne. 

Za bolo štyridsať poslankýň a poslancov, jeden nehlasoval – z prítomných 

štyridsaťjeden.  

Takže návrh bol schválený tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

 

Prechádzame k bodu číslo 5 – Návrh všeobecne záväzného nariadenia 

Bratislavského samosprávneho kraja o poskytovaní príspevkov z vlastných príjmov 

BSK jazykovým školám, školským zariadeniam v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK 

a o poskytovaní dotácií zriaďovateľom neštátnych základných umeleckých škôl, 

neštátnych jazykových škôl a neštátnych školských zariadení. 

Vážené dámy, vážení páni, 

máte pred sebou tento predmetný materiál.  

Poprosím pani podžupanku Németh, aby ho uviedla. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem pekne za slovo, pán župan. 

Vážené kolegyne, vážení kolegovia, 

máte pred sebou návrh všeobecne záväzného nariadenia. Tento materiál sa predkladá 

z dôvodu zmien všeobecne záväzných právnych predpisov upravujúcich predmet doteraz 

platného všeobecne záväzného nariadenia číslo 40 vzhľadom na to, že od 1. 1. 2012 došlo 



K bodu 5 – Návrh všeobecne záväzného nariadenia Bratislavského samosprávneho kraja o poskytovaní 
príspevkov z vlastných príjmov Bratislavského samosprávneho kraja jazykovým školám, školským 
zariadeniam v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK a o poskytovaní dotácií zriaďovateľom neštátnych 
základných umeleckých škôl, neštátnych jazykových škôl a neštátnych školských zariadení (5) 
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k zmene legislatívy. Normatívy pre neštátne základné umelecké školy, neštátne jazykové 

školy a neštátne školské zariadenia na rok 2012 boli stanovené vo výške 88 % normatívu pre 

školy a školské zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja.  

Uvedené zmeny budú vyžadovať úpravu rozpočtu Bratislavského samosprávneho 

kraja na rok 2012 v programe 8 Vzdelávanie – originálne kompetencie tak, že v podprograme 

8.9.2 Ostatné výdavky na originálne kompetencie sa zníži rozpočtovaná suma cca o 173.456,– 

EUR a bude presunutá do podprogramu 8.7. 

Predmetný materiál bol prerokovaný v komisiách. Komisie jednohlasne tento materiál 

odsúhlasili. 

Dnes ste ešte dostali do vašich schránok vyhodnotenie pripomienok. Chcem vám 

pripomenúť, že k tomuto materiálu do stanoveného termínu do ukončenia pripomienkového 

konania do 19. 3. 2012 neboli vznesené žiadne pripomienky. Z toho dôvodu vás prosím 

o podporu tohto materiálu. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené kolegyne, vážení kolegovia, 

poprosím vás, otváram diskusiu k tomuto všeobecne záväznému nariadeniu. 

Len podotknem, že prebehlo štandardné pripomienkové konanie, aj som o tom 

informoval. Preberalo sa to na komisiách, nebol tam žiaden problém, nič, čo by sa malo 

zmeniť. 

Otváram, samozrejme, diskusiu. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného do diskusie, vážené pani kolegyne, vážení páni 

kolegovia, poprosím, aby naša návrhová komisia predniesla návrh uznesenia, tak, aby sme 

mohli o ňom hlasovať.  

Podotýkam, že na schválenie všeobecne záväzného nariadenia treba tri pätiny všetkých 

poslankýň a poslancov, čiže dvadsaťsedem a viacej. 

Nech sa páči, návrhová komisia, poprosím, predneste návrh uznesenia. 

 



K bodu 5 – Návrh všeobecne záväzného nariadenia Bratislavského samosprávneho kraja o poskytovaní 
príspevkov z vlastných príjmov Bratislavského samosprávneho kraja jazykovým školám, školským 
zariadeniam v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK a o poskytovaní dotácií zriaďovateľom neštátnych 
základných umeleckých škôl, neštátnych jazykových škôl a neštátnych školských zariadení (5) 
K bodu 6 – Návrh všeobecne záväzného nariadenia Bratislavského samosprávneho kraja o výške príspevkov 
na čiastočnú úhradu nákladov v školských výchovno-vzdelávacích zariadeniach, v školských účelových 
zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja a o výške úhrady nákladov 
na štúdium v jazykových školách v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK (6) 
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Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Zastupiteľstvo bude hlasovať o uznesení tak, ako je uvedené v návrhu materiálu. To 

znamená: 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu 

schvaľuje všeobecne záväzné nariadenie... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Vážené pani kolegyne, vážení páni kolegovia, 

poprosím vás, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 8.)  

Ďakujem pekne. 

Za bolo tridsaťsedem pani poslankýň, pánov poslancov – z tridsiatich siedmich 

prítomných, čo prevyšuje, samozrejme, predmetné kvórum. 

Takže všeobecne záväzné nariadenie bolo schválené. 

 

Prechádzame k bodu číslo 6 – Návrh všeobecne záväzného nariadenia 

Bratislavského samosprávneho kraja o výške príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov 

v školských výchovno-vzdelávacích zariadeniach, v školských účelových zariadeniach 

v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK a o výške úhrady nákladov na štúdium v jazykových 

školách v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK. 

Vážené dámy, vážení páni,  

máte pred sebou predmetný návrh všeobecne záväzného nariadenia. 

Poprosím našu pani podžupanku Gabiku Németh, aby ho uviedla. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem veľmi pekne, pán župan. 



K bodu 6 – Návrh všeobecne záväzného nariadenia Bratislavského samosprávneho kraja o výške príspevkov 
na čiastočnú úhradu nákladov v školských výchovno-vzdelávacích zariadeniach, v školských účelových 
zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja a o výške úhrady nákladov 
na štúdium v jazykových školách v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK (6) 
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Vážené kolegyne a kolegovia, 

máte pred sebou druhý materiál – návrh všeobecne záväzného nariadenia 

Bratislavského samosprávneho kraja o výške príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov 

v školských výchovno-vzdelávacích zariadeniach, v školských účelových zariadeniach 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja a o výške úhrady nákladov 

na štúdium v jazykových školách v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského 

samosprávneho kraja. 

Tento materiál rovnako vychádza z dôvodov, že došlo k legislatívnym zmenám, 

a preto je potrebné už prijaté všeobecne záväzné nariadenie upraviť tak, aby to bolo v súlade 

s novou legislatívou.  

Predmetné všeobecne záväzné nariadenie nemá dopad na rozpočet BSK. 

Ešte by som vás chcela upozorniť, že vzhľadom na to, že súčasný zdravotný stav 

mládeže poukazuje na zvýšenú potrebu diétneho stravovania z dôvodu celiakie, diabetesu 

alebo šetriacej diéty, zaradili sme do predmetného návrhu všeobecne záväzného nariadenia aj 

finančné limity pre diétne stravovanie, zverejnené Ministerstvom školstva Slovenskej 

republiky.  

K uvedenému návrhu všeobecne záväzného nariadenia rovnako prebehlo 

pripomienkové konanie. V riadne stanovenom čase ukončenia pripomienkového konania do 

19. marca 2012 sme nedostali žiadne pripomienky.  

Materiál komisie prerokovali, nemali k tomu pripomienky. Preto vás žiadam 

o podporu tohto materiálu.  

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím, otváram diskusiu k tomuto materiálu. Nech sa páči, pani poslankyne, páni 

poslanci, máte slovo. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného do diskusie, poprosím návrhovú komisiu, aby 

nám predniesla návrh uznesenia tak, aby sa o ňom dalo hlasovať. 

A poprosím zároveň o pozornosť, rovnako je to všeobecne záväzné nariadenie, 

vyžaduje to tri pätiny všetkých poslancov za, to znamená, dvadsaťsedem a viacej. 

Nech sa páči, máte slovo. 



K bodu 6 – Návrh všeobecne záväzného nariadenia Bratislavského samosprávneho kraja o výške príspevkov 
na čiastočnú úhradu nákladov v školských výchovno-vzdelávacích zariadeniach, v školských účelových 
zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja a o výške úhrady nákladov 
na štúdium v jazykových školách v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK (6) 
K bodu 7 – Návrh realizačného plánu plnenia jednotlivých úloh vyplývajúcich z „Koncepcie a programu 
rozvoja telesnej kultúry v podmienkach Bratislavského samosprávneho kraja na roky 2012 a 2013“ (7) 
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Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia, ako je uvedené v materiáli, to znamená: 

Zastupiteľstvo schvaľuje všeobecne záväzné nariadenie... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím vás, prezentujte sa a hlasujte – teraz – o návrhu, tak, ako ho predniesla 

návrhová komisia. 

(Hlasovanie číslo 9.)  

Za bolo tridsaťsedem poslankýň a poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal, dvaja 

nehlasovali – z prítomných tridsiatich deviatich. 

Poprosím veľmi pekne, toto naše všeobecne záväzné nariadenie bolo schválené. 

 

Prechádzame k bodu číslo 7.  

Ale prv než k nemu prejdeme, chcem poprosiť pánov predsedov poslaneckých klubov, 

aby znova inštruovali svoje poslankyne, poslancov, aby nenechávali karty v samotnom 

zariadení, aby sme mohli úspešne aj vyhlásenie samotných výsledkov mať za sebou na 

zázname. 

Nech sa páči, bod číslo 7 – Návrh realizačného plánu plnenia jednotlivých úloh 

vyplývajúcich z Koncepcie a programu rozvoja telesnej kultúry v podmienkach 

Bratislavského samosprávneho kraja“ na roky 2012 a 2013. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

máte pred sebou predmetný návrh materiálu, ktorý predkladá pán podpredseda Berta, 

ktorý má úvodné slovo. 

 

Ing. Martin Berta, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne, pán predseda. 

Vážené panie poslankyne, páni poslanci, 

máte pred sebou materiál, ktorý vychádza z koncepčného materiálu rozvoj telesnej 

kultúry a športu v podmienkach Bratislavského samosprávneho kraja. 
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V podstate tento program sa zameriava predovšetkým na riešenie zriadenie nosných 

centier športových areálov. Ďalej je to úsilie pri riešení vlastníckych vzťahov, ktoré sa 

snažíme riešiť v rámci centier školských areálov, kde sú tieto vlastnícke vzťahy 

nevysporiadané, a, samozrejme, snažíme sa o revitalizáciu športových areálov. To sú také tri 

nosné ciele, o ktoré sa snažíme v rámci tohto programu. 

Čo sa týka jednotlivých čiastkových cieľov, ktoré sú ďalej tiež v dôvodovej správe 

a ktoré určite máte pred sebou a študovali ste ich, pokiaľ k nim máte nejaké otázky, 

pripomienky, nech sa páči, pán riaditeľ Csabay by potom na ne odpovedal.  

Takže nech sa páči, rozprava. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, otváram diskusiu k tomuto 

bodu. 

Pán poslanec Guttman, nech sa páči, máte slovo. 

 

Ing. Peter Guttman, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne za slovo. 

Ja by som chcel poďakovať spracovateľom za tento materiál, predovšetkým za 

myšlienku revitalizácie školských areálov. Osobne, keď som bol v zahraničí, tak som videl 

doslova v každej dedinke perfektne upravené školské areály, a tie naše naozaj nie sú v takom 

dobrom stave, takže sa veľmi teším, že sa tak stane. A je mi len ľúto, že Petržalka má vlastne 

len na jednej strednej škole – Gymnáziu Einsteinova vo vlastníctve pozemok svojho 

školského dvora, takže, žiaľ, v Petržalke Bratislavský kraj bude môcť revitalizovať len tento 

jeden pozemok. Možno by bolo dobré hľadať cestu prípadnej spolupráce s mestskou časťou, 

resp. s mestom, ako zveľadiť aj ostatné školské dvory v areáloch našich stredných škôl, ktoré 

pozemky síce nám nepatria, ale predsa len sú to areály našich stredných škôl. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Pani poslankyňa Zemanová, máte slovo. 
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RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Ja by som sa chcela opýtať na ten samotný materiál – koncepcia, program rozvoja 

telesnej kultúry v podmienkach BSK. Keď sme to mali v komisii, tá otázka mi nenapadla, ale 

chcem sa opýtať, či sme takúto koncepciu schvaľovali tu v našom zastupiteľstve alebo 

v minulom zastupiteľstve. A na základe toho potom by bola ďalšia otázka, resp. poznámka, 

keďže na komisii som trošku upozornila na to, že sa v materiáli – v tej koncepcii 

nenachádzajú športové areály, ktoré sme mali schválené v našich prioritách na toto volebné 

obdobie, tak teraz v tomto materiáli do zastupiteľstva sú doplnené, ale len v dôvodovej 

správe. Tak som trošku prekvapená, predsa len materiál samotný je niečo iné, dôvodová 

správa je niečo iné, a mrzí ma, že bod rekonštrukcia plavárne Strednej odbornej školy Na 

pántoch sa nedostala do samotnej koncepcie, a tak by som sa chcela opýtať prečo, ak teda pán 

riaditeľ kývol hlavou, že sme tento materiál neschvaľovali v zastupiteľstve, nebolo možné 

moju požiadavku z komisie splniť a dať to do samotného materiálu.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Martin, sekundu, iba pána Csabaya sa chcem opýtať: takže aká je odpoveď pani 

poslankyni? 

 

Ing. Roman Csabay, riaditeľ odboru školstva, mládeže a športu Úradu BSK: 

Koncepcia bola schválená uznesením zastupiteľstva číslo 12/2009 z 25. 2. 2009 a na to 

sa nadväzuje, tá je stále platná. A čo sa týka vašej otázky, je to tu uvedené, samozrejme, že to 

je rozpočtované v iných podprogramoch, a tento materiál reaguje na schválený rozpočet 

v programe 9 – Šport. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Pán podžupan Martin Berta. 

 

Ing. Martin Berta, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 
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Myslím, že bolo už odpovedané, čo sa týka uznesenia. Teda to sme neschvaľovali my, 

ale to uznesenie tu je, je platné a my sme povinní to rozpracovať ďalej, až na jednotlivé 

projekty. Čiže tento materiál treba vnímať tak, že uznesenie je rozpracované na jednotlivé 

projekty. Takto treba vnímať zrejme aj tú plaváreň. To, čo som povedal v úvode, to znamená, 

že to uznesenie je trošku všeobecnejšie, hovorí o nejakých tých cieľoch, ktoré sledujeme tou 

koncepciou, a už jednotlivé projekty, samozrejme, treba rozpracovať tak, aby sme ich mali 

v rozpočte a aby boli na každý rok aktualizované. Takže týmto smerom treba chápať toto 

uznesenie a tento materiál. Čiže je to už rozpracovanie koncepcie. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Ja by som k tomuto materiálu: samozrejme, veľmi kladne sa staviam ku každému 

takému projektu, ktorý otvára nejakú možnosť športovania. Máme tu dosť študentov za 

chrbtami. Som presvedčený, že každý jeden areál, ktorý otvoríme, miesto toho, aby sa tam 

pestovala burina a bude tam obnovené nejaké športovisko, aby mohli nielen mladí, ale aj 

starší športovať, to je to, čo potrebujeme v podstate tejto spoločnosti ukázať. Takže držím 

palce každému jednému projektu. Chcem povedať, že v Lamači jedna z prvých vecí, čo som 

asi pred ôsmimi rokmi urobil, tak na školskom dvore sme v areáli dali preč oplotenie. My sme 

to otvorili pre ľudí, odvtedy to žije, mladí ľudia tam chodia. Samozrejme, ideme to v rámci 

našich možností ešte zveľadiť. Takže ozaj treba pre ľudí otvoriť možnosť, aby sa hýbali. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie, poprosím návrhovú 

komisiu, aby nám predniesla návrh uznesenia, o ktorom budeme hlasovať. 
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Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia, ako je uvedené v materiáli. To znamená, 

v dvoch častiach – schvaľovacia časť A, ktorá obsahuje realizačný plán, a časť B – ukladá 

riaditeľovi úradu zabezpečiť vyčlenenie finančných prostriedkov v rozpočte... – s príslušným 

termínom. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte – teraz. 

(Hlasovanie číslo 10.)  

Ďakujem pekne. 

Za bolo tridsaťdva poslankýň a poslancov, traja nehlasovali – z tridsiatich piatich 

prítomných.  

Čiže návrh uznesenia bol schválený tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

 

Poprosím, prechádzame k bodu číslo 8 – Návrh na vymenovanie pána Mgr. 

Michala Petrovaja do funkcie riaditeľa Domova sociálnych služieb a zariadenia pre 

seniorov Kaštieľ, Hlavná 13, Stupava, s účinnosťou od 1. 4. 2012. 

Vážené pani kolegyne, vážení páni kolegovia poslanci, máme pred sebou predmetný 

materiál. A poprosím pani podžupanku Németh, aby nám ho uviedla. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem pekne, pán župan. 

Vážené kolegyne a kolegovia,  

predkladám vám návrh na menovanie Mgr. Michala Petrovaja do funkcie riaditeľa 

Domova sociálnych služieb a zariadenia pre seniorov Kaštieľ, Hlavná 13, Stupava, 

s účinnosťou od 1. 4. 2012. 

Rozhodnutím predsedu Bratislavského samosprávneho kraja bolo vyhlásené výberové 

konanie, ktoré sa uskutočnilo 4. októbra 2011. V dôvodovej správe máte priloženú kópiu 

zápisnice z tohto výberového konania so záverom komisie – odporučiť predsedovi 



K bodu 8 – Návrh na vymenovanie pána Mgr. Michala Petrovaja do funkcie riaditeľa Domova sociálnych 
služieb a zariadenia pre seniorov Kaštieľ, Hlavná 13, Stupava, s účinnosťou od 1. 4. 2012 (8) 
 

 
 

Zápisnica zo XVII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 30. marca 2012 

34

Bratislavského samosprávneho kraja najúspešnejšieho kandidáta pána Mgr. Michala 

Petrovaja, ktorý získal dostatočný počet bodov a najlepšie hodnotenie. 

Dňom 1. 1. 2011 sa Mgr. Michal Petrovaj stal zamestnancom Domova sociálnych 

služieb a zariadenia pre seniorov Kaštieľ, Hlavná 13, Stupava, v pozícii personalistu a po 

úspešnom absolvovaní výberového konania na post riaditeľa zariadenia bol predsedom BSK 

dňa 1. 11. 2011 dočasne poverený výkonom tejto funkcie.  

Pán Mgr. Michal Petrovaj sa v tejto funkcii osvedčil, preto po prerokovaní 

predmetného materiálu v komisii zdravotníctva a sociálnych vecí, ako aj vo finančnej komisii, 

ktoré komisie jednohlasne schválili tento návrh, odporúčame pánu predsedovi Bratislavského 

samosprávneho kraja, aby vymenoval menovaného do funkcie riaditeľa predmetného 

zariadenia. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, otváram diskusiu k tomuto bodu. 

Nech sa páči, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Nerád by som zdržoval, ale chcel by som pochváliť tento postup, ako sa na župe 

postupuje pri výbere zodpovedných riaditeľov, že urobí sa výberové konanie, potom sa 

poverí. Som strojár, takže použijem „v ohni sa kalí oceľ“, vidíme, že je dobre zakalená, je 

dobrá, a potom ju použime na ďalšie obdobie. Takže schvaľujem, som rád, že to takto robíte. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie, poprosím návrhovú 

komisiu, aby nám predniesla návrh uznesenia, o ktorom budeme hlasovať. 
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Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako je uvedené v materiáli, to znamená: 

Zastupiteľstvo menuje Mgr. Michala Petrovaja do funkcie riaditeľa Domova 

sociálnych služieb... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené kolegyne poslankyne, vážení poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte o návrhu, tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

Teraz. 

(Hlasovanie číslo 11.)  

Za bolo tridsaťštyri poslankýň a poslancov, dvaja nehlasovali – z prítomných 

tridsiatich šiestich. 

Čiže konštatujem, že návrh, tak ako ho predniesla návrhová komisia, bol schválený. 

 

Prechádzame k bodu číslo 9 – Návrh na poskytnutie dotácií v zmysle všeobecne 

záväzného nariadenia Bratislavského samosprávneho kraja č. 8/2005 o poskytovaní 

dotácií v znení všeobecne záväzného nariadenia Bratislavského samosprávneho kraja č. 

24/2008. 

Vážené dámy, vážení páni, 

máte pred sebou predmetný návrh rozdelenia dotácií. Len podotknem, že je výsledkom 

komisie, v ktorej sú zastúpené všetky poslanecké kluby. Takisto sme tento návrh 

prerokovávali na porade predsedov klubov a predsedov komisií. A je to istý konsenzus, je to 

u nás už tradíciou, že dvakrát ročne tento návrh bol konsenzuálne prijatý.  

Poprosím veľmi pekne pani podžupanku Németh, aby ho uviedla, a prípadne poslanca 

Pekára, ktorý je predseda predmetnej komisie, aby nám k tomu niečo povedal. Veľmi mi 

záleží na tom, aby tieto dotácie boli rovnomerne umiestnené v území, takisto aby boli 

rovnomerne, čo sa týka potrieb celého kraja, aby to bolo doslova dielo všetkých poslankýň 

a poslancov. Preto v tomto bode špeciálne prosím a uchádzam o výrazný konsenzus. 

Nech sa páči, pani podžupanka, máte slovo. 
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PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem pekne, pán župan. 

Vážené kolegyne, kolegovia, 

máte pred sebou návrh na poskytnutie dotácií v zmysle všeobecne záväzného 

nariadenia Bratislavského samosprávneho kraja číslo 8/2005 o poskytovaní dotácií v znení 

VZN BSK č. 24/2008. 

Pán župan už skoro všetko o tomto materiáli povedal. Ja by som k tomu len dodala, že 

som veľmi rada, že zasadnutia komisie sa zúčastňujú všetky politické kluby v zastúpení 

jedným členom a darí sa nám už tretíkrát naozaj sa dopracovať ku konsenzu a dohode. A tento 

materiál, ako aj predchádzajúce materiály naozaj vzišli z rokovania a všetky tuná predkladané 

dotácie odsúhlasili všetci členovia tejto komisie. 

Rovnako materiál bol prerokovávaný v každej komisii a ani jedna komisia nemala 

k tomuto návrhu žiadne pripomienky. Z toho dôvodu vás prosím o podporu materiálu. 

Ďakujem.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pán poslanec Pekár. 

 

Ing. Dušan Pekár, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo, pán predseda. 

Takže už naozaj bolo všetko povedané. Tak poprosím o podporu tohto materiálu. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne.  

Poprosím návrhovú komisiu, aby nám predniesla návrh uznesenia, tak, aby sme mohli 

o ňom hlasovať. 

Pardon. Pán poslanec Ondrejka? 

Ospravedlňujem sa. Nech sa páči, máte slovo, samozrejme. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem. 



K bodu 9 – Návrh na poskytnutie dotácií v zmysle VZN BSK č. 8/2005 o poskytovaní dotácií v znení VZN 
BSK č. 24/2008 (9) 
 

 
 

Zápisnica zo XVII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 30. marca 2012 

37 

Ospravedlňujem sa, prihlásil som sa neskoro. 

K tomuto materiálu by som chcel teda vyzdvihnúť, že samospráva naozaj vyčleňuje 

prostriedky, aj keď požiadavky sú oveľa vyššie, aké možnosti kraja, napriek tomu aj za región 

a organizácie, ktoré žiadali, by som chcel poďakovať, že takýto návrh máme predložený. 

Myslím, že z mojej strany je stopercentná dôvera v komisiu, ako to navrhla, čiže určite to 

podporím. A ako tretie by som chcel pripomenúť, že viackrát pri prerokovaní takéhoto 

materiálu sme hovorili, že mali by sme novelizovať to záväzné nariadenie. Čiže len dávam do 

pozornosti, nebudem ani predkladať doplnenie uznesenia, ale skúsme sa k tomu vrátiť a pri 

ďalšom zastupiteľstve, keď sa bude prerokovávať takýto materiál, aby to už išlo podľa 

nového VZN. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Nech sa páči, pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne za slovo. 

Ja som chcela povedať presne to, čo povedal pán primátor Ondrejka ohľadom toho 

všeobecne záväzného nariadenia. V pláne činnosti nášho zastupiteľstva sme mali mať na 

tomto zastupiteľstve, na dnešnom zastupiteľstve pripravený a schvaľovať nový návrh alebo 

novelu alebo nové VZN. Nestalo sa tak. Chcela by som sa opýtať, pán predseda, že na ktorom 

zasadnutí zastupiteľstva môžeme očakávať, aby sme naozaj toto VZN upravili, pretože sami 

vieme, že požiadaviek by mohlo byť aj viac, aj podpora regiónu je tu veľmi veľká. Mne sa to 

tiež páči a myslím, že bolo by dobré rozšíriť, resp. upraviť niektoré tie okolnosti poskytovania 

dotácií. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne za otázku. 

Ja poviem, medzi čím sme si vyberali. Vyberali sme si medzi tým, že sme mali veľa 

žiadostí a pomerne slušnú zhodu, to je pravda, že boli by sme nestihli tento termín, to poviem 

otvorene. Nemyslel som na to..., ja som hovoril, že dáme to sem na toto zastupiteľstvo, ale 

nemyslel som na to, že by som vlastne musel vyradiť všetkých tých, čo sú tam, a nechať 

odložiť(?). Čiže aby sme vedeli, prečo a prečo nie. A naozaj radil som sa s viacerými, však aj 

vy ste boli viacerí pri tom, že či naozaj toto kolo vypustiť a naozaj akože do novely. Ja si 
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myslím, že môžeme to v júni urobiť úplne v pohode, tam budeme mať aj záverečný účet, 

budeme mať mimochodom už druhú kontrolu z čerpania dotácií za sebou. Chcem, aby sme 

mali výsledok. Ja ho viem, ale chcem, aby sme ho mali oficiálne na písme. To sú už dve 

kontroly, ktoré prebehli na čerpanie týchto dotácií, aby sme si boli istí, čo robíme, a v júni to 

normálne schváľme a spustíme to celé. Môj taký sen je, že keď zvýšia nejaké zdroje, keď nám 

umožnia, aby sme to rozšírili, môj ďalší taký sen alebo predstava je, keď tu pozerám na pána 

poslanca Baxu, aby sme to rozdelili takisto podľa tém, aby každý vedel, do čoho ideme, aby 

to už bolo dané v tom samotnom VZN. Ja viem, že teraz sa zhodneme a že proste je to všetko 

v poriadku, ale aj keď odídeme odtiaľto, aby tu zostal mechanizmus, o ktorý sa môže niekto 

oprieť, lebo mnohí z tých, ktorí žiadajú dotáciu na niektoré podujatia, vedia, že budú aj na 

budúci rok tie isté podujatia. No tak to sa ináč potom plánuje, keď mám aspoň nejakú 

teoretickú šancu, ktorá je niekde vo VZN zakotvená, na šport alebo na kultúru, ako keď je to 

také, ako sa dohodnú, hoci toto zastupiteľstvo sa dohoduje veľmi, veľmi triezvo z hľadiska tej 

lokalizácie. Chcem vám všetkým poďakovať za to, čo v tom vyvíjate, a ja si aj tak trúfnem 

povedať, že ja chápem, že nie každý bol v tej výške uspokojený, ktorú si predstavoval, ale 

podľa mňa bude veľmi málo, takmer nula tých, ktorí by mali pocit nejakej krivdy. 

Poprosím, pani poslankyňa Németh. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem pekne, pán župan. 

Ja skutočne len veľmi kratučko a skôr z tej technickej stránky. 

Materiál sa pripravuje a je už na pripomienkovom kolečku. Tak ako pán župan 

povedal, na júnovom zastupiteľstve ho môžeme predložiť poslancom na schválenie. 

Ďakujem pekne. 

A ešte sa hlási pán kontrolór. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Nech sa páči, pán hlavný kontrolór. 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán predseda, za slovo.  
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BSK č. 24/2008 (9) 
 

 
 

Zápisnica zo XVII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 30. marca 2012 

39

Ja len jednou vetou k tomuto materiálu chcem pripomenúť, že náš útvar vykonal 

kontrolu v oblasti plnenia VZN číslo 8, čiže o poskytovaní dotácií, a táto kontrola skončila 

záznamom, čo v našej reči znamená, že tam neboli zistené žiadne nedostatky. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím návrhovú komisiu, aby nám predniesla návrh uznesenia, tak, aby sme 

podrobne vedeli, čo všetko schvaľujeme. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Mali sme trošku nezrovnalosti, ale už je to hádam v poriadku. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ale poprosím byť naozaj podrobný, lebo tuná nechcem mať potom vyjadrenia, že 

niečo vypadne, to je taký vážny bod smerom do územia a viem, že na tej zhode robíme vždy 

pol roka, tak nech to máme jasné. Nech sa páči. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Hlasovať budeme o návrhu uznesenia tak, ako je uvedené v materiáli, to znamená: 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje 

A.1 dotácie v celkovej výške 148.500 EUR z rozpočtu kancelárie predsedu... (podľa 

tabuľky, ktorú máme priloženú), 

A.2 v rozpočte na rok 2012 realizovať presun z bežných výdavkov na kapitálové výdavky 

v podprograme 1.1: Výkon funkcie predsedu, podpredsedov a poslancov 

Zastupiteľstva BSK v prípade potreby pri realizácii výdavkov súvisiacich s VZN BSK 

č. 8/2005 o poskytovaní dotácií v znení VZN BSK č. 24/2008. Ide o presun 

prostriedkov z položky 640 – Bežné transfery do položky 720 – Kapitálové transfery. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 
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(Hlasovanie číslo 12.)  

Za bolo štyridsať poslancov zo štyridsiatich prítomných poslancov. Máme 

stopercentný konsenzus. 

Ja vám veľmi pekne ďakujem. A pevne verím, že aj týmto, možno pre niekoho malým 

príspevkom výrazne pomôžeme ľuďom v území. A, samozrejme, urobme potom ten 

mechanizmus širší, tak ako sme o ňom hovorili. 

 

Nech sa páči, prechádzame k bodu číslo 10 – Správa o výsledkoch kontrolnej 

činnosti útvaru hlavného kontrolóra Bratislavského samosprávneho kraja za 2. polrok 

2011. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

máte pred sebou predmetný materiál.  

Poprosím hlavného kontrolóra, aby ho uviedol. 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne za slovo.  

Vážený pán predseda, vážená pani podpredsedníčka, vážení páni podpredsedovia, panie 

poslankyne, páni poslanci, milí hostia, 

útvar hlavného kontrolóra zo zákona predkladá správu o plnení plánu kontrolnej 

činnosti. Tento raz je to za 2. polrok 2011. Tento plán bol schválený zastupiteľstvom 24. 6. 

2011 a stanovil nášmu útvaru 16 kontrolných akcií. 

Len telegraficky zhrniem, že v priebehu 2. polroka 2011 náš útvar mal rozpracovaných 

25 kontrol, z toho 12 kontrolných akcií bolo skončených so správou, to znamená, že sa našli 

kontrolné zistenia, 13 akcií sa skončilo záznamom, čiže neboli zistené porušenia zákonov.  

V štádiu rozpracovanosti je päť kontrol, päť kontrol je vecne skončených, ale sú 

v štádiu oboznamovania a prerokúvania s kontrolovanými subjektmi. Kompletné správy 

o výsledku kontrol sú k dispozícii na našom útvare a ich súčasťou sú aj opatrenia na nápravu 

zistených nedostatkov. 

Okrem plánom stanovených úloh náš útvar predložil finančnej komisii dve priebežné 

informácie o výsledku kontrol a ďalšie materiály, ako sú stanovisko k návrhu rozpočtu BSK 

na rok 2012 a aj k žiadosti BSK o úver. 



K bodu 10 – Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra Bratislavského 
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Pripomienka k tomuto materiálu bola iba z finančnej komisie. Išlo o opatrenia, ktoré 

sme doplnili do tohto materiálu, ktorý máte pred sebou. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem veľmi pekne.  

Otváram k tomuto bodu diskusiu. Kto sa hlási? 

Keďže sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 

uznesenia. 

Pardon, pani Zemanová, prepáčte. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo.  

Ja som si pozorne prečítala správu o výsledku kontrolnej činnosti. Aj na komisii sme 

debatovali o niektorých kontrolách. Následne mi bola zaslaná podrobná správa z kontroly 

vykonanej v zariadení pre seniorov a v DSS v Rači, pretože opakovane sme mali podnety 

z tohto zariadenia. Tuná je len stručná informácia, ale ja som si teda podrobne prečítala aj 

kontrolu. Jediná vec, ktorú v správe som nenašla, ale viem, že ani kontrola vo svojom 

poverení pri vykonávaní kontroly nebola poverená vykonať kontrolu zmlúv o poskytovaní 

služieb klientom v tomto zariadení, napriek tomu, že na septembrovom zastupiteľstve sme 

o tomto hovorili a ja som teda v rozprave požadovala, aby takáto kontrola bola urobená. Je 

možné, že v súčasnosti kontrola prebieha. Neviem, ale vzhľadom na to situáciu, ktorá v tomto 

zariadení je, tak budem predkladať interpeláciu v tejto veci, aby som túto informáciu dostala 

o tom, na základe akých zmlúv je poskytovaná služba klientom, aké nedoplatky tam pre 

týchto klientov vznikli a podobne. Takže interpeláciu odovzdám. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

Pán Guttman. 

 

Ing. Peter Guttman, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne za slovo. 
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Chcel by som sa dotknúť bodu 10 – Domova sociálnych služieb a zariadenia pre 

seniorov Rača. Nečítal som, samozrejme, kontrolnú správu, takže len v tomto materiáli, ktorý 

sme dostali, čítam, že vlastne kontrola sa týkala nejakého pracovného materiálu, ktorý mal 

miestny charakter. A teda zistenia sa týkali toho materiálu. Tomu nerozumiem, že vy vytýkate 

nejaké nedostatky, ktoré ste zistili v pracovnom materiáli, ktorý mal miestny charakter, a na 

druhej strane vlastne nič podľa toho miestneho, teda pracovného materiálu sa nerealizovalo. 

Ako to vlastne v skutočnosti je? Priznám sa, že ja tomu nerozumiem. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem veľmi pekne. 

Keďže sa nikto nehlási, poprosím pána kontrolóra, aby odpovedal na pripomienky 

z pléna. 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Áno, ďakujem pekne za slovo. 

Na margo otázky pani poslankyne Dr. Zemanovej: Kontrola, ktorú sme vykonali ako 

poslednú v roku 2011 v DSS Rača, vlastne túto kontrolu vyvolali jednak množiace sa petície, 

sťažnosti zo strany klientov tohto zariadenia v Rači, a navyše ešte sme dostali aj požiadavku 

od pána predsedu, takže sme urobili kontrolu, ktorá bola tematická, nebola komplexná, ale 

bola to tematická kontrola zameraná na to, aby sme zistili, aká je vlastne správnosť, 

oprávnenosť vyčíslených nákladov, ktoré boli podkladom na výpočet stanoveného limitu pre 

týchto klientov, potom nákladov na prevádzku budovy ZPS Pri vinohradoch a celkových 

nákladov na poskytovanie sociálnych služieb a prevádzku budov. Toto boli témy, na ktoré 

sme sa zamerali. A výsledok z tejto kontroly je v správe, ktorú som vám poslal, keď ste si ju 

vyžiadali počas komisie.  

Pokiaľ ide o vykonanie komplexnej kontroly, na to máte právo ako poslanci navrhnúť, 

aby som túto kontrolu vykonal. Ja, samozrejme, som okamžite pripravený tú kontrolu začať 

a urobiť ju komplexnú. Myslím, že teraz je aj vhodný čas, nakoľko som sa dozvedel, že 

doterajšia pani riaditeľka tohto zariadenia podala výpoveď minulý týždeň. Takže asi by to bol 

vhodný čas. Čiže akonáhle mi to navrhnete, okamžite si to berieme za svoje. 

Pokiaľ ide o otázku pána poslanca Guttmana, tak, áno, my sme sa zamerali aj materiál, 

ktorý bol súčasťou prvého VZN, ktoré menilo výšku tých poplatkov, a tam sme zistili 

nedostatky. Jednak si myslím, že dodatok alebo materiál, ktorý bol prilepený k VZN, tam asi 
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nemal byť, pretože to bol nejaký výpočet, ktorý sa týkal len jedného jediného zariadenia, 

a VZN by sa malo vzťahovať na všetky naše zariadenia DSS. My sme zistili, že v tomto 

výpočte boli nejaké chyby, jednak tam boli chyby v zaradení inventáru. Nám teda vyplynulo 

z toho, že klient by podľa uvedenej kalkulácie vlastne zaplatil celý inventár každý rok 

a mesačná splátka tohto inventáru by bola 76 eur, čo by predstavovalo 46 % celkových 

mesačných nákladov. Čiže toto bola jedna chyba, na ktorú sme prišli. A potom sme zistili, že 

v podstate náklady na jedného klienta vychádzajú mesačne 615 eur. A my podľa toho už 

ďalšieho VZN prispievame 170 eurami, čiže tam je vidieť aj ten rozdiel, koľko dopláca 

Bratislavský samosprávny kraj. 

Asi toľko. Ak to stačí, môžem vám potom prípadne aj písomne dať nejaké vyjadrenie. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

Pani Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Aj na základe tejto diskusie by som chcela podať návrh na úpravu uznesenia, s tým, že 

by sme doplnili uznesenie o návrh, že ukladáme kontrolórovi BSK vykonať komplexnú 

kontrolu v zariadení pre seniorov.  

Čiže bola by časť A – berie na vedomie a časť B – ukladá kontrolórovi vykonať 

komplexnú kontrolu v zariadení pre seniorov a v DSS Rača.  

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem. 

Pán Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Ja by som sa práve v súvislosti s tými odznenými informáciami chcel spýtať, či nám 

vie povedať pani Šopová, či na tieto zistenia boli už nejaké úpravy, alebo nemajú vplyv práve 

na platby občanov, ktorí sú umiestnení v tomto zariadení, alebo sa chystá nejaká korektúra, 

lebo to, čo sa tu povedalo, v podstate má vplyv na platby. 

Ďakujem pekne. 
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Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

Pán Marušák. 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Áno, ďakujem pekne za slovo. 

Nie, podľa týchto chybných výpočtov sa nevyratúvali náklady ani platby. Takže tá 

chyba sa nepremietla do skutočných poplatkov. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem za vysvetlenie. 

Hlási sa ešte niekto do diskusie? 

Keďže do diskusie sa už nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia.  

(V reakcii na hlas z pléna:)  

Áno, myslím si, že pán hlavný kontrolór by si to mohol osvojiť autoremedúrou, a tým 

nemusíme o tom hlasovať osobitne.  

Takže pán kontrolór hovorí „áno“, to znamená... Termín: jún? Môže byť. Ale 

odovzdajte to, aby to mali pre záznam. 

A budeme teda hlasovať o jednom, autoremedúrou doplnenom uznesení, ktoré prečíta 

návrhová komisia.  

 

Členka návrhovej komisie MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Takže poprosím, budeme hlasovať o mierne upravenom návrhu uznesenia. 

Pôvodný text znie: 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu  

berie na vedomie správu o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra 

Bratislavského samosprávneho kraja za 2. polrok 2011; 

(a dopĺňa sa:) 

ukladá hlavnému kontrolórovi BSK vykonať komplexnú kontrolu v DSS Rača. 

Termín: jún 2012. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem. 
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Prosím, prezentujte sa a hlasujte. 

(Hlasovanie číslo 13.)  

Za bolo tridsaťdva, proti nikto – z prítomných tridsaťtri, jeden nehlasoval. 

Takže konštatujem, že správa bola schválená. 

 

Prechádzame k bodu číslo 11 – Správa o kontrole plnenia uznesení Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja za rok 2011. 

Správu prednesie opäť pán hlavný kontrolór, ktorého teraz týmto prosím o prednes. 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne za slovo. 

Vážené dámy, vážení páni, 

v čase od 13. januára do 1. februára tohto roka na základe môjho poverenia 

zamestnanci nášho útvaru vykonali na Úrade BSK kontrolu plnenia úloh, ktoré vyplynuli 

z uznesení Zastupiteľstva BSK.  

Správu o kontrole plnenia uznesení predkladám podľa príslušných právnych noriem 

raz ročne.  

Centrálnu evidenciu plnenia uznesení viedol sekretariát predsedu, ktorý predložil na 

kontrolu všetky uznesenia za minulý rok a ich plnenie. Aby sme kontrolované subjekty stále 

len nekritizovali a nehanili, tak by som chcel pripomenúť, že kontrola na úrade v tejto oblasti 

sa skončila bez zistení, čiže výsledkom bol záznam.  

Nebudem sa venovať štatistike, máte ju pred sebou. Možno len toľko, že 

z kontrolovaných 25 uznesení vyplynulo 33 úloh, ktorých plnenie bolo také, že 15 sa splnilo, 

18 sa plní a medzi nesplnenými úlohami nie je ani jedna. 

Takže toľko k tomuto materiálu. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem veľmi pekne. 

Otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Nech sa páči.  

Pani Zemanová. 



K bodu 11 – Správa o kontrole plnenia uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja za rok 
2011 (11)  
 

 
 

Zápisnica zo XVII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 30. marca 2012 

46 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Chcela by som sa len uistiť k predchádzajúcemu bodu (s ospravedlnením pánu 

kontrolórovi), keďže si osvojil to uznesenie autoremedúrou, že či pri tej komplexnej kontrole, 

keďže pani poslankyňa Plšeková prečítala len DSS Rača, sa myslí DSS Rača a zariadenie pre 

seniorov v Rači. 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Áno, takto to chápem aj ja. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Dobre. Ďakujem pekne. 

Aby k tomuto bodu bolo všetko jasné. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ak sa do diskusie už nik nehlási, prosím návrhovú komisiu o prečítanie návrhu 

uznesenia, o ktorom budeme hlasovať. 

 

Členka návrhovej komisie MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Takže text uznesenia, tak ako ho máte pred sebou v materiáli: 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu 

berie na vedomie Správu o kontrole plnenia uznesení Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja za rok 2011. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem. 

Prosím, zaregistrujte sa a hlasujte. 

(Hlasovanie číslo 14.)  

Z tridsiatich prítomných bolo tridsať za, čiže sto percent. 

Ďakujem. 

 



K bodu 12 – Správa o vybavovaní sťažností a petícií na Úrade Bratislavského samosprávneho kraja za rok 
2011 (12) 
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Prechádzame k ďalšiemu bodu – číslo 12, a tým je Správa o vybavovaní sťažností 

a petícií na Úrade Bratislavského samosprávneho kraja za rok 2011. 

Správu opäť uvedie hlavný kontrolór pán Marušák. Nech sa páči, máte slovo. 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán predsedajúci. 

Vážené dámy, vážení páni, 

správu o vybavovaní sťažností na Úrade BSK takisto predkladám v súlade s právnymi 

normami a predpismi raz ročne. 

Správa bola vypracovaná v súčinnosti s odbornými útvarmi Úradu BSK príslušnými 

na vybavovanie sťažností. Útvar hlavného kontrolóra vykonal kontrolu dodržiavania zákonov 

o sťažnostiach, petičnom práve, smernice číslo 52 o vybavovaní sťažností a petícií 

v podmienkach BSK za rok 2011.  

Znova upriamujem pozornosť na skutočnosť, že aj táto kontrola sa skončila 

záznamom, čo v našej rečí znamená, že neboli nájdené žiadne porušenia právnych predpisov. 

Takže z tohto vyplýva, že systém na Úrade BSK je nastavený dobre. 

Správa obsahuje prehľad o počte. Stručný prehľad, resp. „hitparádu“ máte v tabuľke. 

Ja len spomeniem, že najviac sťažností prišlo tradične na odbor sociálnych vecí, potom na 

úrad riaditeľa, potom ďalšie na odbor zdravotníctva. Pokiaľ ide o petície, tak je to podobné. 

Tri petície zo šiestich prišli na odbor sociálnych vecí a tri na odbor dopravy. 

Chcel by som ešte upozorniť a upriamiť vašu pozornosť aj na pretrvávajúci stav 

vedenia evidencie sťažností, ktorý sa vykonáva u nás na útvare, a myslím si, že nie je to stále 

vhodné, pretože tým táto časť toho celého procesu sa stotožňuje vlastne s tým, že my 

kontrolujeme vlastne sami seba, čo nie je prípustné v tejto časti. Čiže preto nájdete v materiáli 

bod B v uznesení, kde sme sa už predbežne dohodli aj s úradom, aby evidenciu sťažností, 

petícií atď. presunul na Úrad Bratislavského samosprávneho kraja. Tento úrad môže potom 

zabezpečovať aj odbornejšie prešetrovanie a prijímanie opatrení, nápravu nedostatkov, ale 

môže pôsobiť aj metodicky. 

Takže toľko k tejto správe. 

Ďakujem pekne za pozornosť. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem. 



K bodu 12 – Správa o vybavovaní sťažností a petícií na Úrade Bratislavského samosprávneho kraja za rok 
2011 (12) 
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Otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Pán Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

V prvom rade chcem poďakovať hlavnému kontrolórovi za všetky tri body, ktoré 

predniesol na tomto zastupiteľstve, teda jemu, ale aj jeho podriadeným. Treba povedať, že 

ozaj materiály sú prehľadne a dobre spracované, tak, aby slúžili na to, aby poslanci videli, ako 

to všetko funguje. Verím tomu, že k mojej výzve sa pridajú aj ostatní predsedovia 

poslaneckých klubov. Myslím, že takto vykonanú prácu treba kontrolórovi aj odmeniť, 

a nepamätám si, dosť dlho už pán hlavný kontrolór nemal odmenu, takže na budúce 

zastupiteľstvo pripravíme aj tento bod. 

A chcel by som teda poďakovať aj riaditeľovi a županovi, že podľa tých zistení, ktoré 

sú tu napísané, že neboli zistené žiadne nedostatky. Tak držím vám palce, treba takto ďalej 

fungovať. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem veľmi pekne. 

Pochvala nás teší, samozrejme. 

Ďalšie príspevky do diskusie? 

Ak sa nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia.  

 

Členka návrhovej komisie MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu  

A. berie na vedomie 

Správu o výsledku kontroly vybavovania sťažností a petícií na Úrade Bratislavského 

samosprávneho kraja za rok 2011; 

B. ukladá riaditeľovi Úradu Bratislavského samosprávneho kraja  

zabezpečiť vedenie centrálnej evidencie sťažností a petícií na Úrade Bratislavského 

samosprávneho kraja. 

Termín: 31. 12. 2012 

 



K bodu 12 – Správa o vybavovaní sťažností a petícií na Úrade Bratislavského samosprávneho kraja za rok 
2011 (12) 
K bodu 13 – Informácia o činnosti kultúrnych zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK v roku 2011 (13) 
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Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem. 

Prosím, registrujte sa a hlasujte. 

(Hlasovanie číslo 15.)  

Z prítomných tridsiatich štyroch dvaja nehlasovali, za bolo tridsaťdva. Čiže uznesenie 

bolo schválené. 

 

Prechádzame k bodu číslo 13, a tým je Informácia o činnosti kultúrnych zariadení 

v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK v roku 2011. 

Materiál uvedie podpredsedníčka pani Németh. Nech sa páči, máš slovo. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem veľmi pekne, pán podžupan. 

Vážené kolegyne, kolegovia,  

máte pred sebou materiál, ktorý každoročne predkladá oddelenie kultúry začlenené do 

odboru cestovného ruchu a kultúry ako informačný materiál na rokovanie Zastupiteľstva 

BSK, po spracovaní a vyhodnotení základných ekonomických a štatistických údajov za 

predchádzajúci rok.  

Tento materiál skutočne vám dáva obraz o aktivitách, ktoré naše kultúrne zariadenia 

vykonávajú. 

Materiál bol prerokovaný v komisiách. Komisia kultúry nemala pripomienky k tomuto 

predmetnému materiálu. Preto vás prosím o podporu. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

Otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Keďže sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednes návrhu 

uznesenia. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Takže hlasovať budeme o uznesení tak, ako je navrhnuté v materiáli. To znamená:  



K bodu 13 – Informácia o činnosti kultúrnych zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK v roku 2011 (13)  
K bodu 14 – Informácia o stave úverov v záväzkov v Bratislavskom samosprávnom kraji za obdobie od roku 
2002 do 29. 02. 2012 (14)  
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Zastupiteľstvo berie na vedomiu Informáciu o činnosti kultúrnych zariadení 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja v roku 2011. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci,  

poprosím vás, prezentujte sa a hlasujte o návrhu uznesenia tak, ako ho predniesla 

návrhová komisia. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 16.)  

Ďakujem pekne. 

Za bolo tridsaťdva poslankýň a poslancov – z prítomných tridsiatich dvoch. Čiže 

návrh uznesenia bol prijatý tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

 

Prechádzame k bodu číslo 14 – Informácia o stave úverov a záväzkov 

v Bratislavskom samosprávnom kraji od roku 2002 do 29. 2. 2012. 

Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby predmetný materiál uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem veľmi pekne.  

Kolegyne a kolegovia, 

predkladáme vám materiál, ktorý bol vypracovaný na základe poslaneckej žiadosti 

a predstavuje súhrnnú informáciu o stave záväzkov a úverov Bratislavskej župy od jej vzniku 

až doteraz. 

Materiál je systematicky rozdelený na dve časti – časť do roku 2009 a časť od roku 

2009 po súčasnosť. Každá z nich obsahuje prehľad úverov a záväzkov. 

K materiálu máme pripravenú prezentáciu. Predtým než poprosím kolegov, tak iba 

krátko uvediem, že už pri formovaní žúp, pri stanovovaní zákonného rámca prenosu 

kompetencií na župy bolo jasné, že tieto útvary vznikajú s tzv. modernizačným dlhom, to 

znamená, že na tie činnosti, ktoré im boli zákonom zverené, si budú musieť požičiavať zdroje 

od tretích osôb, pretože samostatné financovanie alebo ich vlastné financovanie na to stačiť 

nebude. Týkalo sa to, samozrejme, aj Bratislavskej župy a prehľad jednotlivých záväzkov 

a stupňov úverov je v materiáli. Máme úvery od normálnych komerčných subjektov, ktoré 



K bodu 14 – Informácia o stave úverov v záväzkov v Bratislavskom samosprávnom kraji za obdobie od roku 
2002 do 29. 02. 2012 (14)  
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boli prijaté za trhových podmienok vždy po schválení zastupiteľstvom, a máme úvery aj od 

Európskej investičnej banky a ministerstva financií. K Európskej investičnej banke 

pripomínam, že jej čerpanie tranží z týchto úverov je podmienené veľmi prísnou kontrolou 

a dôverou Európskej investičnej banky v čerpajúci subjekt, takže to pozastavenie čerpania 

v predchádzajúcom volebnom období a obnovenie až v tomto období tiež vypovedá o kvalite 

prípravy materiálov a kvalite narábania s verejnými prostriedkami tejto samosprávy.  

Teraz poprosím pána Ing. Marušinca, aby predniesol svoju prezentáciu k tomuto 

materiálu.  

Dokončím ešte s tým, že materiál prešiel komisiami a bol vo všetkých schválený, resp. 

pripomienky boli zapracované.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, páni, máte slovo. 

 

Ing. Ján Marušinec, poradca predsedu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Dobrý deň, vážené poslankyne a poslanci! 

(Poznámka zapisovateľky: Pán Ing. Marušinec používal súbežne s vystúpením stručnú 

elektronickú prezentáciu – v zmysle prednášaného textu.) 

Ja len veľmi v stručnosti prejdem troma grafmi. Sú rozdelené tak ako materiál – na 

obdobie do roku 2009 a po roku 2009, teda od roka 2010 a ďalej. 

Tento graf hovorí o tom, aký je skutočný zostatok istiny úverov v danom roku – ku 

koncu roka. Modrý stĺpec, modré čiarky znamenajú úvery prebraté do roku 2009 vrátane roku 

2009 a tie oranžové znamenajú úvery čerpané po roku 2010. Je evidentné, že úvery po roku 

2010 nepredstavujú väčšiu časť úverového zaťaženia. A tento graf ešte nehovorí o tom, že 

úverový rámec Európskej investičnej banky v celkovej sume 700 miliónov slovenských 

korún, ktorý bol schválený ešte predchádzajúcim zastupiteľstvom, ten jednoducho nie je 

braný akože to, čo bolo schválené, ale to, čo bolo čerpané, čiže je zarátaný – ďalšie dve tranže 

okrem tej prvej, ktorá bola čerpaná ešte v roku 2009, sú zarátané v tých oranžových 

kolónkach. To znamená, že gro tých úverov, ktoré boli čerpané po roku 2010, predstavuje 

práve Európska investičná banka.  

Druhý slide hovorí o tom, aké sú splátky istiny a príslušenstva. Takisto je to rozdelené 

na úvery, ktoré boli čerpané do roku 2009 vrátane a po roku 2009. Keď si všimnete to 



K bodu 14 – Informácia o stave úverov v záväzkov v Bratislavskom samosprávnom kraji za obdobie od roku 
2002 do 29. 02. 2012 (14)  
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rozloženie splácania (to modré), tak je evidentné, že tie úvery, ktoré boli čerpané do roku 

2009 vrátane, boli s odloženou splatnosťou. To znamená, že bývalé vedenie bralo úvery, ale 

celú dlhovú záťaž splátok prevádzalo až do rokov, ktoré začínajú rokom 2012 a 2013 až do 

roku 2024. Toto vedenie berie úvery tak, že splátky začínajú hneď v roku čerpania, a to 

rozloženie splácania úverov to je ďaleko rovnomernejšie, ako to bolo v minulosti. 

Posledný graf je taký sumarizačný. Podstatou tohto materiálu je taká tabuľka, ktorá je 

jeho prílohou. Keď si pozriete tú tabuľku, tak tá dáva prehľad nielen o úverovom zaťažení, ale 

aj o záväzkoch, ktoré boli na župe mimo úverového zaťaženia. Boli to rozpočtovo nekryté 

zmluvy a podobne. Podrobný prehľad je v tabuľke. Tuná je to zosumarizované. K 31. 12. 

2009 celkový stav záväzkov predstavoval 44,56 mil. eur. Z toho úvery alebo istina úverov 

bola takmer 20 miliónov a celý zvyšok boli záväzky iného charakteru. To znamená, že ten dlh 

ako keby bol skrytý, nebol explicitne pomenovaný, nebol krytý úvermi. Opäť upozorňujem na 

tabuľku, tuná máte podrobne rozpísané v materiáli, o aké typy záväzkov išlo. 

K 29. 2. 2012, čo je aktuálny dátum vykazovania, ktorý sme dokázali spracovať do 

tohto materiálu, celkové zaťaženie aj úverov aj záväzkov kleslo o 3 mil. eur na 41,57 mil. eur 

a z toho, ako máte možnosť vidieť, gro predstavujú úvery, to znamená, že toto skryté 

zaťaženie ako keby bolo preklopené do úverového zaťaženia, myslíme si, že je to plne 

transparentný spôsob, ako vykazovať záväzky. Ten zvyšok 4,24 mil. eur predstavujú ešte 

záväzky z minulosti. Iba aby som to uviedol, je to napríklad súdny spor, ktorý zatiaľ stále 

prebieha so Slovak Lines za nedoplatené záväzky z minulých rokov, takisto vzniknuté počas 

predchádzajúceho obdobia. Ďalej je tam záväzok za budovanie športového areálu 

v Plaveckom Štvrtku a záväzok za výstavbu Gymnázia Grösslingová. Tieto sú ešte v sume 4 

milióny nevysporiadané. A z toho gro predstavuje ten súdny spor so Slovak Lines. 

Toľko v stručnosti. Ak budú nejaké doplňujúce otázky, nech sa páči. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Otváram diskusiu k tomuto bodu, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. 

Vidím prihláseného pána poslanca Borguľu. Po ňom sa pripraví pán poslanec Šramko. 

Pán poslanec Borguľa, nech sa páči, máte slovo. 

 



K bodu 14 – Informácia o stave úverov v záväzkov v Bratislavskom samosprávnom kraji za obdobie od roku 
2002 do 29. 02. 2012 (14)  
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Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Nevychádzam z údivu. 

A to je v podstate taký vtip, že bežali americký a ruský prezident na 100-metrový beh 

a ten americký tomu ruskému na tej stovke naložil o 30 metrov, proste vyhral úplne, na celej 

čiare, a správy v Amerike boli: „Bol beh amerického a ruského prezidenta, americký vyhral.“ 

Správy v Rusku boli: „Bol beh prezidentov, zúčastnil sa aj americký, skončil predposledný, 

náš skončil druhý.“  

Toto je presne ten príklad. Vy si to otáčate, točíte, meliete, ako sa vám to ľúbi. Ale 

pravda je, a to je z vašich čísel, pán Frešo, pán Nesrovnal, pán Marušinec (alebo teda Jano, 

keďže sme kamaráti), tie čísla sú takéto: V skutočnosti v roku 2009 bola istina dlhu 19,8 mil., 

čiže povedzme 20 miliónov zaokrúhlene, 2010 26 miliónov, 2011 37 miliónov, a teraz to ide 

už prudko hore: 45 miliónov – 2012, výhľad, návrh, a výhľad na rok 2013 48 miliónov. Čiže 

začali sme na 19 miliónoch, skončili sme na 48 miliónoch. Toto je fakt. Takto to je, takto ste 

to naplánovali, takto ste nám to predložili pri schvaľovaní rozpočtu.  

Keď teraz skončím diskusný príspevok, tak bude posadená naspäť obohratá platňa 

a bude povedané: Boli nám tu zanechané staré dlhy, boli povodne. A ja na to zas len 

zopakujem, aby som si ušetril ďalšie prihlasovania, a teda zdržiavanie tu všetkých: Povodne – 

bola vaša chyba, že ste nemali majetky poistené, a dlhy neboli ani zďaleka v takej výške, ako 

je 27 miliónov eur, ktorými ste túto VUC-ku navyše zadlžili. Dlhy boli, ja si dobre pamätám, 

vo výške 8 miliónov, ktoré boli skryté. Hanba Bajanovi, že to urobil! Hanba Bajanovi, že vám 

tu nechal 8 miliónov skrytých dlhov. To treba povedať. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Ja by som sa chcel konkrétne spýtať presne na ten dlh ohľadom rekonštrukcie 

Gymnázia GAMČA, kde sa objavuje v tých vašich rozboroch práve to, ako poslanci 

predchádzajúceho zastupiteľstva sme vedeli o tom, že schvaľujeme 8 miliónov, ale to, čo sa 

objavilo potom, bolo treba uhradiť „sekeru“, ktorá sa objavila na papieroch. A teraz sa pýtam, 
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v ktorom tom stĺpci je to? V modrom alebo v oranžovom? Naschvál nechcem hovoriť 

o viacerých veciach. Povedzme si len takúto neskrytú vec, aby to pán poslanec Borguľa 

zrozumiteľne počul. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pán riaditeľ, nech sa páči, môžete odpovedať. 

 

Ing. Marián Múdry, riaditeľ odboru financií a majetku Úradu BSK: 

Ďakujem pekne. 

K 29. 2. 2012 je to aj sčasti v oranžovom stĺpci, sčasti v modrom. V oranžovom je tá 

nevysporiadaná kolaudačná rata, ktorú podľa plánu splácame, a zvyšok sú úvery.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, chce reagovať faktickou poznámkou pán poslanec Borguľa. Máte slovo. 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ono, keď sa na nás nepripravíte a keď náhodou vám unikne pravda, tak ako sa to stalo 

pri schvaľovaní rozpočtu, tak človek vidí, ako to je. Vtedy nám bol predložený graf, ktorý 

sme si tu nazvali podľa pesničky Led Zeppelin Stairway to Heaven, kde to proste krásne bolo 

vidieť, ako to letí do neba, ten dlh. Ďalšie generácie čaká bratislavská Ďurkovského cesta – 

škrtenie, splácanie, obmedzovanie funkcií župy. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Ondrejka. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem. 

Vážený pán predseda, vážené kolegyne a kolegovia,  

troška ma mrzí a je mi to ľúto, že vlastne tuná sa dnes otvorili v súvislosti trebárs aj 

s touto témou, ale aj skôr dnes nálepky „sociálni demokrati“ a „modré nebo“ a neviem, čo 
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všetko. Je tu verejnosť, naše vystúpenia, naše vyjadrenia sú na internete, a ja si myslím, že by 

sme mali zodpovedne povedať pravdu, ako to funguje, nie každý musí mať naštudovaný 

zákon o samosprávnych krajoch.  

Treba povedať, že nie predseda rozhoduje o veciach, ale zastupiteľstvo, kompetencie 

sú rozložené. Ale takisto nie je pravda, že..., teraz je tretie funkčné obdobie samosprávneho 

kraja, že v predchádzajúcich dvoch, resp. v tomto, že by trebárs sociálna demokracia mala 

väčšinu, aby mohla niečo valcovať a nejako rozhodovať. Okrem tých skrytých dlhov, ktorým 

teda ja nechcem rozumieť, lebo nerozumiem, čo je to skrytý dlh, a kde sú teda ľudia, ktorí..., 

alebo nikto na tom úrade nevedel(?), ale nechcem to ani rozvádzať, nechcem tomu naozaj ani 

rozumieť, lebo tam asi mala byť nejaká iná zodpovednosť. O zásadných veciach rozhoduje 

zastupiteľstvo, či už prevody majetku, či už rozpočet, či už prijatie úveru. To znamená, že 

podľa môjho názoru, aj keď sú kompetencie rozdelené, vždy je rozhodujúce zastupiteľstvo, 

pokiaľ má dobré informácie.  

Spomínal som, že je tretie funkčné obdobie. Ja chápem aj obavy pána Borguľu, lebo 

má skúsenosti z mesta, a treba povedať, že v roku 2009 ešte sme nevedeli, čo je to dlhová 

kríza, dnes to vidíme, je to omieľané, je to čas alebo teda obdobie, ktoré nás len čaká, 

a budeme sa musieť s tým naozaj pasovať. A ja to skôr vnímam akože obavu, a preto aj 

nejaký takýto graf, ktorý tu bol, že aká bude schopnosť kraja splácať svoju dlhovú službu, nie 

je veľmi seriózna alebo nedostatočná. Ak by sme chceli byť teda úprimní, mali by sme si to 

viazať trebárs na predpokladané príjmy, ale teda objektívne, nie nejaké fiktívne. 

Takisto by ma zaujímalo, ako sme a či sme uchránení, lebo štandardne banky to 

nedovoľujú, či sme ochránili voči tomu, že banky si môžu jednorazovo zvyšovať maržu, 

štandardne majú to vo svojich podmienkach. Dnes sa to u jednej banky, nechcem ju teraz 

menovať, ale asi viete, u ktorej, deje. A minimálne takáto ochrana by bola žiadaná. 

Je to veľmi dôležitá téma vzhľadom na situáciu, kde je Európa, možno svet, ale určite 

Slovensko a určite kraj a mnohé mestá, teraz myslím zadlženie. A myslím si, že by sme tomu 

mali naozaj venovať pozornosť, aby pre budúce generácie nezostalo teda len to splácanie, ale 

možnosť aj tvoriť tie rozvojové programy a tiež prijímať nejaké úvery, to znamená, že bolo by 

dobre, keby sme sa vecne o tomto bavili, o tejto problematike, možno aj podrobnejšie, 

a nespájali to s nejakými politickými tričkami.  

Ďakujem. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Súhlasím, to je dôvod, pre ktorý je tento materiál teraz v zastupiteľstve, to je dôvod, 

prečo o tom hovoríme pri každom záverečnom účte, to je dôvod, pre ktorý hovoríme o tom aj 

pri každom rozpočte a to je dôvod, pre ktorý sme priznali všetky tie zmluvné záväzky, o tom 

hovorili tie dva stĺpce, priznali sme všetky a naozaj sme ich vykryli finančne. To je asi to 

najdôležitejšie.  

S faktickou poznámkou pán poslanec Šramko a potom ešte pán Marušinec chce 

zareagovať. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Ja by som rád zareagoval na kolegu pána primátora. Práve v tom je ten problém, že 

pokiaľ sa predloží na zastupiteľstvo nejaká zmluva o ôsmich miliónoch a niekto za nás 

rozhodne o dodatkoch k zmluvách, o ktorých sa dozvieme dodatočne, bez toho, aby to bol 

riadny materiál, to je to, čo je potom problém, a ja vidím v tom ako záchranu celej tejto 

finančnej situácie, že niekto nájde takéto dodatky a potom musí urobiť k tomu nejaké ďalšie 

finančné operácie. A potom ten je zlý, ktorý robí tie finančné operácie?! Veď to sa mi zdá 

úplne choré. Takto my nevieme pomenovať..., problém je v tom, že sa tu objavili nekryté 

zmluvy, nekryté uzneseniami zastupiteľstva. Boli tu dodatky a táto župa to potom musela 

riešiť, samozrejme, už nás o tom informovali, ale týchto ľudí budem pomenovávať, že oni sú 

zbojníci? 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán Marušinec, nech sa páči, máte slovo. 

 

Ing. Ján Marušinec, poradca predsedu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Len veľmi krátka reakcia. 

Tento materiál popisuje stav k dnešnému dňu, resp. ku koncu februára, to znamená, že 

v ňom nie sú zohľadnené záväzky, ktoré sa predpokladajú prebrať v roku 2013 a ďalej, čo 

bolo predmetom rokovania o rozpočte. 
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Chcem iba upozorniť na fakt, že už minulý rok župa hospodárila s prebytkom bežného 

rozpočtu, v roku 2014 sa predpokladá, že župa bude hospodáriť s prebytkom celkového 

rozpočtu, to znamená, že dlhové zaťaženie bude nominálne klesať. V porovnaní s príjmami 

bude stabilizované, nominálne v roku 2014 bude klesať a ďalej. Čiže župa sa naozaj správa 

v tomto smere zodpovedne. A materiál, ktorý bol prerokovávaný v súvislosti s rozpočtom, 

ukazoval tie trendy, že vrchol úverového zaťaženia by mal skončiť v roku 2014 a potom 

postupne dlhové zaťaženie by malo klesať. V roku 2013 je jednorazová splátka úveru alebo 

návratnej finančnej výpomoci z ministerstva financií plánovaná, ktorá zaťaží rozpočet župy 

sumou vyše 4 milióny, to znamená, že s týmto sa už počíta v rozpočte na rok 2013, že sa 

jednorazovo splatí takýto úver. No a potom od roku 2014 bude dochádzať ku klesaniu 

dlhového zaťaženia. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Borguľa, nech sa páči, môžete reagovať. Na koho? 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Na Jana Marušinca. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Nech sa páči. 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Jano, čo si povedal tú vetu, že grafy, ktoré ukazuješ, nezohľadňujú ten plán, ktorý 

máte, ktorý ste nám predstavovali pri rozpočte, tým priznávaš to, čo tu ja celý čas hovorím, čo 

vychádza z vašich čísel, že plánujete ísť z 20 miliónov dlhu na 47 miliónov. To je všetko. Len 

som to chcel preložiť ľuďom do ľudskej reči. Ty si to takto povedal. Ten graf, ktorý bol dnes 

prezentovaný, je účelový k dnešnému dňu. Ale váš plán je 47 miliónov, z 19,8 čiže 20 

miliónov na 47 miliónov.  
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ja len ešte podotknem na záver, aby bolo úplne zrejmé, o každom jednom úvere, 

o každom jednom cente sa tu hlasuje v zastupiteľstve. Len pripomeniem, že v roku 2010, keď 

bol najväčší nápor tých prebratých záväzkov, kompletne, to znamená, aj opozícia hlasovala za 

tento rozpočet, možno s jednou – dvoma výnimkami, ale s podstatnou časťou, môžem 

nabudúce doniesť všetky tie hlasovania, aby som pripomenul: inými slovami každý si 

uvedomil tú zodpovednosť, každý tú situáciu pochopil, kde sme sa dostali. A takisto mám 

taký dojem, a to ešte overím ohľadne tých úverov, o rozpočte som si istý, že tam možno 

s výnimkou jedného – dvoch hlasov, aj čo sa týka opozície, tá podpora bola. Treba si takéto 

veci pripomínať, lebo vtedy každý tomu rozumel. My sme tu boli pol roka a dali sme o tom 

komplexnú správu, ktorá takisto prešla hlasovaním naprieč politickým spektrom. A môžeme 

to pripraviť do ďalšieho materiálu, aby sme si spomínali, kto kedy akú zodpovednosť mal.  

Čo je ale najdôležitejšie povedať, je – robíme to úplne pred očami a pred zrakmi 

verejnosti, robíme to totálne zrozumiteľne, žiadne skryté veci tam nie sú. A robíme, to treba 

po pravde povedať, aj to, aby bola stabilizácia dlžôb aj vôbec úverového zaťaženia, ale 

zároveň aby bol aj nejaký rozvoj. Samozrejme, že sme mali tú možnosť, aby sme nepostavili 

ten most v Častej, nechali vyše 10 tisíc ľudí s nejakým provizórnym mostom. Mohli sme sa 

tak rozhodnúť, mohli sme splatiť viac úverov. Na druhej strane snažíme sa nájsť vyvážený 

a s čo najširšou podporou tohto zastupiteľstva, za čo ďakujem, model, ako aj rozvíjať kraj, aj 

stabilizovať vôbec dlžoby, aj ich splácať, aj to, čo sme zdedili, ale hlavne to, čo robíme po 

tieto dni.  

Podľa mňa je veľmi dôležité, aby sme nerobili to, že urobíme nejaký šok pre tých 

občanov a už vôbec nie tých, ktorí mali to obrovské nešťastie – povodeň. To by som bol 

rozhodne, rozhodne proti tomu. A ja si naozaj overím tie jednotlivé hlasovania, ako 

prebiehali, lebo tu každý jeden cent bol na hlasovaní, a pozriem sa, či vôbec niekto si trúfol 

nehlasovať za túto vec ohľadne povodní. Takže sa k tomu normálne hlásme, urobme tú vec, 

že snažíme sa rozvíjať aj svoj kraj, snažíme sa ľuďom uľaviť, keď mali nejakú katastrofu, 

snažíme sa veci, ktoré sme prebrali, splatiť, ale snažíme sa ísť aj smerom dopredu, nielen 

z tých externých zdrojov, ktoré sme pomenovali, ale keď na to potrebujeme aj nejaké peniaze 

z takýchto úverov, tak jednoducho to robíme, ale totálne zodpovedne. To sa nedá porovnať 

s tým, čo tu bolo. 

Nech sa páči, pán poslanec Borguľa, máte slovo. 
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Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ja len naozaj veľmi krátko, naozaj fakticky: Ja sa dôrazne dištancujem od podpory 

a bratislavskej pravicovej Ďurkovského cesty zadlžovania sa, pán župan. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pán poslanec Zvonár. 

 

Doc. MUDr. Ján Zvonár, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ďakujem. 

Ja si myslím, že vôbec výška úverov k celému hospodáreniu by mala byť vyvážená, 

a tá kritika, že výška úverov a úverové zaťaženie už dosiahlo svoju maximálnu hranicu, je 

opodstatnená. A určite by sme nemali v nasledujúcich rokoch uvažovať ešte o ďalšom 

zaťažení rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja ďalšími úvermi. Je to záťaž pre 

budúcnosť, pre budúce roky, a treba skôr zvažovať to, ako tú záťaž minimalizovať.  

Ja nie som proti tomu, aby sa nebrali úvery, ak tieto úvery slúžia na rozvojové 

programy, slúžia na vykrytie výnimočných a mimoriadnych situácií, ale nemôže to byť branie 

úverov na to, aby sa vykryli diery v rozpočte, diery v príjmovej časti alebo aby sa tieto 

peniaze jednoducho prejedli, minuli bez toho, aby bol vidieť nejaký efekt. A myslím si, že do 

budúcnosti alebo do toho budúceho obdobia sú aj ďalšie možnosti, ktorými sa dá navýšiť 

príjem do hospodárenia v Bratislavskom samosprávnom kraji, a treba sa skutočne zaoberať 

tým, či budeme ďalej platiť za majetok, ktorý je nepoužiteľný, ktorý chátra, ktorý budeme 

prevádzkovať bez akéhokoľvek efektu, kde vyrábame iba čisté straty, alebo, naopak, si 

pomôžeme prenájmom, predajom takéhoto majetku, aby sme tie chýbajúce peniaze nahradili 

aj takýmto spôsobom.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Janko, ja ti na to poviem jednu úplne priamu reč: presne tak. A teraz to aj dokážem, 

totiž presne takto to aj je. Samozrejme, nič sme nebrali na prevádzkové, všetko sú to 

investičné peniaze, dokonca pod kontrolou Európskej investičnej banky. To sú investičné 

peniaze, to nie sú prevádzkové. To je prvé, čiže, áno, robíme to takto. Samozrejme, to, čo 

treba spoločnými silami, je hľadať riešenie pre budúcnosť, akým spôsobom naozaj aj rozvoj 
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udržať, aj ako naložiť s prebytočným majetkom, aj akým spôsobom sa vyrovnať s krízou 

samotnou. A to sú presne tie mantinely, prečo ja dávam dokonca aj niektoré zmluvy, ktoré by 

som nemusel, sem na zastupiteľstvo schvaľovať, tak, aby som si bol stopercentne istý – 

príklad je malacká nemocnica, ktorú sme takisto sčasti financovali my, a dal som to sem 

schváliť, aby sme si boli istí, že tie prostriedky používame maximálne účelne. Skutočne je to 

možno niekedy až také, že nám to neukladá ani zákon, dokonca v niektorých iných župách to 

nerobia, ale chcem, aby tu bol stopercentný prehľad. Inými slovami, keď jedného dňa odtiaľto 

vstanem, tak aby som nemusel ani jeden cent vysvetľovať, ako to bolo, aby to tu bolo 

v každom jednom materiáli. A veľmi rád prijmem tú pomocnú ruku, čo sa týka toho majetku 

samotného. Veľmi rád. To je debata, ku ktorej by som sa uchádzal znova o širší konsenzus 

vrátane toho, na čo sa tie peniaze použijú. To nie je niečo, o čom by mal rozhodovať župan 

sám, to musíte rozhodnúť vy tu všetci, tak ako v menšom dotácie, tak vo väčšom investície. 

Však to je asi každému jasné. 

Nech sa páči, pán poslanec Baxa. 

 

Miroslav Baxa, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne, pán predseda. 

Ja mám len jednu otázočku. Čítam tu, že „peniaze použité na športový areál Plavecký 

Štvrtok“. Boli sme spolu na jednom sedení, kde sme o tom hovorili. Zaujíma ma to z toho 

dôvodu: ihrisko je dokončené, používané, a či sa rozmýšľalo na župe, keďže sme nejaké 

finančné prostriedky dali, keď nie, je to iné, keď sme ich dali, či je tam zohľadnené aj to, že 

proste župa nedá peniaze jednému klubu alebo jednému človeku, aby ich používal, a podľa 

môjho názoru ako futbalového funkcionára, smerovali tie peniaze asi tak, že by to využívali 

všetky kluby v Malackom okrese, na Záhorí. To znamená, keď sme tam župa prispeli 

nejakým spôsobom alebo nejakými finančnými prostriedkami – to ma hrozne zaujíma – tak 

by v zmluve malo byť zohľadnené aj to, že župa dala peniaze nielen Plaveckému Štvrtku, ale 

mali by z toho ťažiť aj mládežníci z celého okolia. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Miro, pán poslanec Baxa, zasa: hovoríš mi úplne z duše a hovoríš úplne presne. A toto 

je aj dôvod, pre ktorý to, ako sa tento prípad dokončí, nebudem podpisovať ja, napriek tomu, 

že by som to mohol, ale budete ho tu prerokovávať. Tam to uvidíš, možno v najbližšom 

zastupiteľstve to budeš mať. A chcem, aby aj tvojou rukou to bolo vyriešené, aby to nebolo 
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nejaké rozhodnutie od stola, že sa dá niekde 800 tisíc alebo 500 tisíc, proste jednou rukou, 

o čom nevedelo poriadne ani zastupiteľstvo, naopak, bude to vyriešené, bude to vyriešené tu 

pred vašimi očami a a budete k tomu schvaľovať príslušné uznesenie. To je presne ten spôsob, 

o ktorom hovorím. Ak odtiaľto raz vstanem, aby som nemusel ani jeden cent vysvetľovať, 

chcem, aby všetko išlo v maximálnej možnej zhode so zastupiteľstvom, samozrejme, pri 

dodržaní zákonnosti, ale v totálnej zrozumiteľnosti voči občanom. A to je ten prípad, 

o ktorom ty hovoríš, presne už na budúce zastupiteľstvo, pevne verím, že to bude právne 

pripravené a že presne tieto otázky si môžeme položiť a rozhodnúť. A jednoducho rozhodnúť, 

lebo to sem patrí, to sem patrí, ty máš pravdu, že to nemôže byť len jednej obci, však ako 

k tomu prídu tí ostatní deväťdesiati, samozrejme, či už v športe, potom zase niekto v kultúre. 

To musí byť rozhodnutie takéhoto charakteru. A práve preto, a práve preto, to je historická 

vec, lebo nie ja som to podpisoval, ale práve preto, aby sme tieto veci napravili pre budúcnosť 

a urobili zrozumiteľnými, logickými a jednoducho dôveryhodnými ako celý tím, celý 

kolektív, aj o tomto sa bude rozhodovať v zastupiteľstve, rovnako ako aj o ďalších veciach, 

ktoré sú v prioritách, lebo nechcem si byť istý len tým, že to je napísané v prioritách. Ja si 

chcem byť aj istý, že rozumieme konkrétnemu, aj tomu celému systému, ako sa to robí, 

a o každej konkrétnej investícii jednoducho tu spolu rozhodneme.  

Pán poslanec Borguľa, nech sa páči, máte slovo. 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Pán župan, ja som sa ospravedlnil, že musím o 11. odísť. Toto bude môj posledný 

diskusný príspevok, asi nezostanem ani na hlasovaní. 

Áno, to, čo hovoríte, je fajn, ja si naozaj aj toto na vás vážim, že vy s nami 

komunikujete, nezakrývate, riešite s nami veci. Fakt, ja ľudsky, k tomuto, a vôbec k vašej 

práci nemám výhrady. Ja mám výhrady, neviem, či to nazvať ideológiou alebo ako, že 

jednoducho vy si myslíte, že je fasa zadlžiť VUC-ku a tieto peniaze proste použiť kade-tade, 

len preto, že máte tú možnosť. Úverovú linku máte super, za super podmienok, to všetka česť. 

Pán Nesrovnal, to ste dohodli s Európskou investičnou bankou. Ale pre mňa je najlepšie – 

žiadny dlh, a nie dobrý dlh, žiadny dlh je lepší než dobrý dlh. O toto ide. Z 20 miliónov na 47 

miliónov! 

Ďakujem. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Ja len chcem upozorniť... Pán poslanec Šramko, potom pán Nesrovnal, buď sa riadne 

prihláste do toho..., faktická poznámka na moje vystúpenie, aby sme naozaj dodržali rokovací 

poriadok. Ak áno, nech sa páči, riadne. Predtým nech sa páči, pán poslanec Balla. 

 

Ing. Ladislav Balla, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem, pán predseda, za slovo. 

Ja by som sa chcel teda opýtať: Nakoľko tu môj kolega Mirko Baxa spomenul 

Plavecký Štvrtok, ako je to vlastne? Lebo podľa mojich vedomostí župa počas tohto 

zastupiteľstva alebo tohto volebného obdobia neprispela ani centom na to ihrisko, však 

faktúry neboli, a komunikoval som to niekoľkokrát aj s pánom kontrolórom, že tam boli 

zistené nedostatky v tej zmluve, a preto župa neuhradila ani cent, čím som v podstate ako 

súhlasil, a teraz zasa tuná čítam, že sú tam nejaké nezrovnalosti. Tak ako je to vlastne s tým 

Plaveckým Štvrtkom? 

A druhú vec, čo by som si dovolil tu spomenúť, že skutočne aj ja som toho názoru, 

i keď nie som ekonóm, že nejaké dlžoby nie sú dobré. Súhlasím teda s kolegom Borguľom. 

A nepočujem tu od nikoho, ako to chceme znížiť, kedy je nejaký horizont, keď to chceme 

nejakým spôsobom konsolidovať. 

Ďakujem za pozornosť.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Poviem k tomu len dve slová. Práve o tom hovorím, môžete sa o tom aj s pánom 

riaditeľom úradu porozprávať. Prebieha rokovanie o Plaveckom Štvrtku a sem na 

zastupiteľstvo dáme výsledok nabudúce, budete o ňom hlasovať. To je jedna vec. 

A čo sa týka toho výhľadu, ale tam sme pomerne všetci zajedno, lebo, po prvé, 

hovoríme, že treba aj rozvíjať, a treba aj splácať. Zároveň hovoríme, že treba aj to, čo hovorí 

pán poslanec Zvonár, nakladať s majetkom, zase sme v tom zajedno. Tam máte graf, celý 

systém, ako predpoklad 2014, možno ešte skôr, keď sa nám podarí pohnúť s majetkom, lebo 

to je konzervatívny odhad, tak budeme proste naozaj tieto veci mať už také, že budú normálne 

klesať. Ale to sú naozaj rozhodnutia, ktoré padnú tu na tomto župnom zastupiteľstve. Zďaleka 

nie sme na tom, ani sa nepribližujeme k tomu, čo majú ostatné župy. Ani sa nepribližujeme 
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k tomuto. To musíme povedať, že máme kvalitné. Tak isto veľmi dobre rozumiem, keď tu 

kolega spomínal, že máme vynikajúce úverové linky. Ja len podotknem, že máme vynikajúce 

úverové linky, lebo tu máme totálny poriadok, preto tu máme také nízke marže a všetky tie 

úroky, preto nám dôveruje Európska investičná banka, lebo tu máme neuveriteľný poriadok. 

Preto za lacné peniaze požičiavame. To znamená, tento poriadok tu ale aj zostane. Preto 

budeme úplne precízni pri každom jednom ďalšom postupe.  

To riešenie, ešte raz to poviem, je to zhoda napríklad aj o tom, čo s nepotrebným 

majetkom, aby sme sa vrátili k systému elektronických aukcií, ktorý tu úspešne prebehol, 

a mimochodom ako prvý na Slovensku, pri predaji majetku, atď. To znamená, budeme pred 

očami všetkých postupovať a postupne tie jednotlivé diery zaceľovať spoločnými silami. Kto 

má lepší nápad, nech povie lepší nápad, nech dá návrh uznesenia. No nech sa páči, pri 

každom rozpočte to môžeme. Ale ja vychádzam z toho, že jedna vec je aj to proste hovoriť, 

nejaké návrhy alebo nejaké myšlienky, čo si vážim, ale druhá vec je, čo po nás zostane 

v uzneseniach, lebo to tento úrad do bodky splní, čo bude v uzneseniach. Ale toto 

rozhodovanie musíme urobiť spolu, tomu sa nejako nevyhneme. 

Nech sa ľúbi, pán poslanec Nesrovnal. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Už ani nemôžem, pretože pán Borguľa spravil to čo vždycky, stratil sa a odišiel. 

Nechcem o ňom rozprávať, keď tu nie je. Takže beriem svoj diskusný príspevok späť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Ja som poprosil pána poslanca, aby tu ostal, ale tie dve minúty voči večnosti a sláve 

božej pre neho je oveľa dôležitejšie, tak, bohužiaľ, odišiel, ale ja to prečítam nahlas. A škoda, 

že kolegovia ekonómovia tie tabuľky, ktoré nám dávate, robíte také malé písmená, že potom 

to málokto vie prečítať. Ale ja z tých miliónoch, ktoré to narástlo, z dvadsať na tridsaťsedem 

miliónov, pomenujem problém a poviem aj to, koľko je tam napočítaných tých..., jednoducho 

Grösslingová – pôvodne bolo 6 miliónov, bolo treba prijať ešte ďalších 6 miliónov, potom 
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bola zase Grösslingová 3 milióny, potom bola Grösslingová – Konventná 2 milióny, prišli 

povodne, samozrejme, pre niektorých poslancov ako „dar z neba“, pre mňa je to ozaj skôr ako 

kameň, ale bolo treba 6 miliónov, a posledný ešte bol kapitálový výpadok, čo bola zmenená 

daň z motorových vozidiel. Vieme o tom, že sa to zmenilo jedným rokom zo začiatku a potom 

bolo až vyplatenie alebo príjem podľa toho, ako boli skutočne odjazdené kilometre 

podnikateľov, jednoducho ten rok nám vypadol, to bol veľmi dobrý úver, v podstate bol síce 

úverom, čo niekto pomenuje, že načo berieme úver, ale jednoducho výpadok, ktorý sa musel 

hradiť úverom z ministerstva financií, a toto sa navýšilo z 20 na 37 miliónov. Jednoducho ja 

tam nevidím jeden zle vynaložený cent. A pokiaľ sme tie rekonštrukcie schválili 

v predchádzajúcom volebnom období, ale s inými cenami, to, čo som povedal, iná zmluva 

bola, a potom boli dodatky. No a zato že vás tu niekto cepuje, jednoducho toto je 

nehoráznosť. Je mi ľúto, a musím povedať, že predsedníčka poslaneckého klubu pravidelne 

nechodí, má svojho zástupcu, pán Zvonár, ja si myslím, že pri stretnutí s predsedom 

a s predsedami poslaneckých klubov veľmi promptne reaguje a veľmi rozumne. Nakoniec to 

odprezentoval aj tu, ale následne potom asi sa nedostávajú niektoré informácie členom tohto 

klubu a potom tak nezrozumiteľne reagujú tuná v zastupiteľstve. Strašne ma to mrzí, že sa 

robí z tohto takáto vojna. Ozaj robíme všetko pre to, aby to bolo transparentné, aby sa išlo 

ďalej, a Pán Boh nás ochraňuj pred ďalšími povodňami, lebo z toho bude zase ďalšie divadlo. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Ja len, pán poslanec Šramko, poviem, že tam došlo k zmene na poste predsedu 

poslaneckého klubu. Pán poslanec Zvonár je riadnym predsedom poslaneckého klubu.  

A ešte k tej diskusii poviem: No radšej tu diskutujme dlhšie, a keď to bude treba, 

trebárs aj mimoriadne zastupiteľstvo k tomu spravme, ako keby som sa mal dožiť toho, že 

naozaj niečomu nerozumiete, a už vôbec nie v úveroch alebo, nedajbože, niečo je právne 

sporné, a to už nehovorím, že nezákonné. Preto tu máme doslova desiatky kontrol, lebo 

naozaj Bratislava je blízko, a keď ide niekto kontrolovať, tak Bratislavskú župu si skontrolujú 

poriadne, ale preto naozaj aj interne robíme všetky možné opatrenia, aby ani len náznak 

niečoho, že je proste nezrozumiteľné, tu neexistoval. O všetkom rozhodujete vy a ja sa budem 

snažiť o to, aby sme mali taký široký konsenzus ako pri dotáciách. Ja sa budem o to snažiť. 

Keď sa to podarí, super, možno nie, tak sa bude hlasovať podľa toho, ako voliči rozhodli. Ale 
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skutočne si myslím, že jedným takým veľmi silným záväzkom je, aby každý v Bratislavskej 

župe vedel, čo, prečo a začo, a mohol sa o to oprieť. Inými slovami, sú tu aj iné inštitúcie 

v Bratislavskej župe, nechcem ich pomenovať priamo, ktoré majú ďaleko väčšie problémy 

s týmto, dokonca nevyčíslené, ale nech sa páči, tuná to máte vyčíslené do posledného centa.  

Nech sa páči, pani poslankyňa Vášáryová. 

 

Mgr. Magdaléna Vášáryová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne, pán predseda. 

Ja by som chcela navrhnúť, aby sme skončili túto diskusiu, pretože tí, ktorí túto 

diskusiu hlavne vyvolali, tu nie sú, čo je teda neuveriteľné, ale hlavne diskutujeme so stenou, 

to znamená, my tu vysvetľujeme, vysvetľujeme, ale padá to, ako keby sme hrach na stenu 

hádzali. A keď už používam slovenské príslovia, tak by som povedala, že táto debata 

dokazuje, že stále platí príslovie starých Slovákov „Za dobrotu na žobrotu“, lebo keď som si 

vypočula pána primátora Malaciek, ktorí dostali jednu z najväčších dotácií vôbec, pomáhali 

ste im, tak som mala pocit, že je chudáčik opustený, nikto mu nič nepomáha. 

Takže ja by som navrhovala, aby sme skončili túto debatu, pretože nemá zmysel 

hovoriť do steny. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie. Pardon, pán poslanec Ondrejka, 

nech sa páči, máte faktickú... 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ja som nerozumel, tak potom by som poprosil, aby mi to pani poslankyňa vysvetlila, 

lebo to prišlo k nedorozumeniu, a nerozumel som jej. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím návrhovú komisiu, aby pozorne prečítala návrh uznesenia, tak, aby sme 

mohli o ňom hlasovať. 
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Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Hlasovať budeme o návrhu uznesenia  tak, ako je v materiáli, to znamená: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie informáciu o stave 

úverov a záväzkov v Bratislavskom samosprávnom kraji od roku 2002 do 29. 2. 2012. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pardon, nebolo to od roku 2011? 

 

Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Ja tu mám napísané „2012“, do 29. 2.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

(V reakcii na hlasy z pléna:)  

Ospravedlňujem sa. „Od roku 2002.“ Ďakujem veľmi pekne. Ale, myslím, že bolo 

rozumieť, čo nám predniesla návrhová komisia.  

Poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 17.)  

Za bolo tridsaťdva poslancov, zdržal sa jeden, nehlasoval jeden – z tridsiatich štyroch 

prítomných. 

Konštatujem, že návrh sme prijali tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

 

Poprosím, prechádzame k bodu číslo 15 – Návrh na schválenie pokračovania 

projektu vytvorenia siluety neologickej synagógy na mieste, kde stála pôvodná budova, 

ako symbol pôvodného historického odkazu Rybného námestia – spolupráca 

s Izraelskou obchodnou komorou. 

Pani podžupanka Németh, nech sa páči, máte slovo. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem pekne, pán župan. 



K bodu 15 – Návrh na schválenie pokračovania projektu vytvorenia siluety neologickej synagógy na mieste, 
kde stála pôvodná budova, ako symbol pôvodného historického odkazu Rybného námestia – Spolupráca 
s Izraelskou obchodnou komorou  
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Vážené kolegyne, kolegovia, 

určite si pamätáte, 15. apríla 2011 Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja 

zaviazalo úrad obstarať realizačný projekt repliky neologickej synagógy na mieste, kde stála 

pôvodná budova, ako symbol pôvodného historického odkazu Rybného námestia. Projekt bol 

aj obstaraný na základe prieskumu trhu a vyhotovený spoločnosťou Fargo, s. r. o., a dodaný 

na úrad 13. októbra 2011 s tým, že Bratislavskému samosprávnemu kraju bola udelená 

vyhradená licencia na použitie diela v neobmedzenom rozsahu vrátane možnosti udeliť 

sublicenciu tretím osobám.  

Realizačný projekt je cca v hodnote 235.000 EUR. Projekt obnovy pamiatky 

neologickej synagógy predpokladá otvorenie kulisy pre verejnosť 21. júna 2012. 

O propagáciu tohto projektu prejavil záujem aj súčasný predseda parlamentu Európskej únie, 

ktorý aj prisľúbil účasť na oficiálnom otvorení.  

Z dôvodu, že Bratislavský samosprávny kraj v súčasnosti nie je schopný zabezpečiť 

realizáciu celého projektu samostatne a v požadovanom rozsahu, navrhujeme, aby došlo 

k úprave vzájomných vzťahov s iniciátorom projektu tak, aby projekt mohol byť úspešne 

zrealizovaný v požadovanom termíne a rozsahu, s tým, že realizátorom zhotovenia kulisy 

neologickej synagógy bude Izraelská obchodná komora na Slovensku.  

Úpravu vzájomných práv odporúčame sformulovať do samostatnej zmluvy 

o propagácii BSK v rámci projektu Stratené mesto medzi Bratislavským samosprávnym 

krajom a Izraelskou obchodnou komorou v celkovom finančnom objeme 50.000 EUR 

s realizáciou a úhradou v roku 2012. Tieto finančné prostriedky sú v rozpočte Bratislavského 

samosprávneho kraja už rozpočtované. 

Veľmi je dôležité si povedať, že Izraelská obchodná komora pre účely realizácie tohto 

projektu zabezpečila z ministerstva kultúry zdroje financovania vo výške 185 tisíc eur – pre 

účely realizácie podpory projektu Stratené mesto – výstavba kulisy neologickej synagógy. 

Uvedené zdroje budú poskytnuté Izraelskej obchodnej komore. 

Máte tuná v prílohe tohto materiálu aj náčrt, ako by tá silueta mala vyzerať.  

Poprosím vás, keby ste tento materiál podporili. Materiál bol prerokovaný v komisii 

kultúry, všetci členovia komisie kultúry hlasovali za. 

Ďakujem pekne. 

 



K bodu 15 – Návrh na schválenie pokračovania projektu vytvorenia siluety neologickej synagógy na mieste, 
kde stála pôvodná budova, ako symbol pôvodného historického odkazu Rybného námestia – Spolupráca 
s Izraelskou obchodnou komorou  
K bodu 16 – Informácia o koncepte územného plánu regiónu Bratislavský samosprávny kraj (15)  
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Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

Otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Keďže sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prečítanie návrhu 

uznesenia. 

 

Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Hlasovať budeme o návrhu uznesenia tak, ako je predložené v materiáli, to znamená, 

v dvoch častiach – A aj B. 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja  

A. schvaľuje pokračovanie projektu obnovy neologickej synagógy v podobe jej repliky..., 

B. ukladá riaditeľovi úradu 

B.1 vyčleniť finančné prostriedky z rozpočtu..., 

B.2 zabezpečiť administratívne náležitosti spojené s prípravou a realizáciou... 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem. 

Registrujte sa a hlasujme, prosím. 

(Hlasovanie číslo 18.)  

Z tridsiatich prítomných nehlasovalo päť, za bolo dvadsaťpäť.  

Čiže návrh bol schválený. 

 

Prechádzame k bodu číslo 16, a tým je Informácia o koncepte územného plánu 

regiónu Bratislavský samosprávny kraj. 

Prosím podpredsedu Martina Bertu, aby materiál uviedol. 

 

Ing. Martin Berta, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Vážené panie poslankyne, páni poslanci, 

máte pred sebou materiál, ktorým vás informujeme o stave prípravy územného plánu. 

 



K bodu 16 – Informácia o koncepte územného plánu regiónu Bratislavský samosprávny kraj (15)  
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Tak ako bolo 21. 11. 2011 dohodnuté do rámcového plánu zasadnutí, čiže v zmysle 

tohto plánu tak aj činíme a predkladáme vám informáciu o koncepte územného plánu. Tento 

koncept územného plánu bol odovzdaný firmou Aurex, ktorá pripravuje tento koncept, 24. 2. 

2012, a následne 12. 3. 2012 bol prednesený a prerokovaný na spoločnej komisii. 

V rámci prípravy územného plánu počítame s tým, že od 2. 4. začíname 

s prerokovaním konceptu územného plánu a toto prerokovanie bude trvať až do konca mája. 

Potom bude nasledovať príprava súborného stanoviska, ktorého súčasťou je koncept a, 

samozrejme, aj samotné prerokovanie, teda výsledky prerokovania. Samotné prerokovanie sa 

bude konať na základe stretnutí. Na tieto stretnutia sme poslali pozvánky, včítane toho, že 

sme poslali a už aj pripravujeme materiály, ktoré pošleme všetkým dotknutým. Ale takisto 

budú zverejnené aj na internete a na základe toho bude sa môcť k tomu, samozrejme, 

vyjadrovať aj verejnosť.  

Takže k tomu zatiaľ toľko, že koncept je odovzdaný, prerokovanie sa začína 2. 4. 

a končí sa 31. 5. 

Je tu aj pani riaditeľka, ktorá je pripravená v podstate odpovedať na vaše otázky. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, otváram k tomuto bodu 

diskusiu. 

Ja len pripomeniem to, čo považujem za úplne kľúčové a najdôležitejšie, hovoril som 

to aj na porade predsedov poslaneckých klubov, hovoril som to na porade predsedov komisií, 

máme eminentný záujem, aby to bolo totálne v zhode s obcami a s mestami Bratislavskej 

župy. Robíme pre to veľmi veľa, skoro všetci z vás sa zúčastnili tých rokovaní, vedia, o čom 

je to celé. A naozaj urobíme až do konca, čo sa tohto týka, všetko pre to, aby to bol územný 

plán, ktorému každý, kto do toho má čo povedať, rozumie. 

Nech sa páči, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

V prvom rade nechcem veľmi zdržovať, chcem ozaj pochváliť celý spracovateľský 

kolektív, ktorý na tomto pracuje, a aj na tých stretnutiach je veľmi dobre pripravený, a musím 

povedať, trochu sa čudujem tým bielym miestam na mape Bratislavského kraja, že sa ešte 



K bodu 16 – Informácia o koncepte územného plánu regiónu Bratislavský samosprávny kraj (15)  
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niektorí starostovia a primátori nevyjadrili. Verím tomu, po oslovení pánom županom 

neostane ani jedno biele miesto. A som rád, že to takto v podstate máme ozaj postupne 

prerokované a vieme, o čom tu rokujeme. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem veľmi pekne. 

Anka, sekundu. Iba zopakujem výzvu: máme tu stále tú mobilnú transfúznu stanicu. 

Naozaj, kto chce darovať krv, tak teraz je posledná šanca. Kto môže, prosím vás, urobte to, 

naozaj nie je to vecou len o tom, že to, čo dáte vy tu, je to aj symbolom pre všetkých ľudí, 

ktorí v rámci Bratislavskej župy fungujú. Takisto aj tí, čo ma vonku počujete a môžete 

darovať krv, okamžite vám zmerajú všetky ukazovatele. Poprosím vás – vzadu v miestnosti 

číslo 031. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:    

Ďakujem pekne za slovo. 

Tiež by som sa chcela vyjadriť k tomuto materiálu a vysloviť aj nádej, že už začínam 

aj veriť tomu, že je šanca a že ten územný plán možno v budúcom roku schválime, ak naozaj 

budeme naďalej dodržiavať termíny, ktoré sme si stanovili, a ak pôjdeme aj tou cestou, ktorú 

sme si povedali a ktorá teda zatiaľ funguje, že aj nad rámec zákona budeme prerokovávať či 

už s obcami, s mestami, ale teda aj so širokou verejnosťou. Myslím si, že to zatiaľ padlo na 

úrodnú pôdu a predbežným výsledkom toho sú celkom solídne spracované dva varianty 

konceptu návrhu územného plánu.  

A v tejto súvislosti, pán predseda, by som chcela poprosiť, že aby v tejto veci bola 

osobitná tlačová správa k tomuto vydaná a upozornená verejnosť, že v tom termíne 

dvojmesačnej lehoty majú možnosť sa podrobne oboznámiť s materiálmi. Predpokladám, že 

bude zverejnený elektronicky na webovej stránke kompletný materiál aj s mapovými 

prílohami. Ale okrem toho, keďže naozaj nie celkom jednoducho sa prezerajú tieto mapové 

podklady v počítači, chcela by som navrhnúť, aby vo foyer čiže vo verejnom priestranstve 

samosprávneho kraja bol počas celých týchto dvoch mesiacov vystavený komplexný návrh, 

tie dva komplexné návrhy, variant I a variant II, aby ľudia naozaj mali priestor a aby aj 

prípadne mali možnosť (to si neviem celkom organizačne predstaviť) aj nahliadnuť do 
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papierovej podoby, prípadne, aby bol stanovený nejaký pracovník, ktorý by mohol 

komunikovať s verejnosťou a prípadne vysvetľovať. Považujem to za veľmi dôležité, pretože 

naozaj tie termíny sa nám veľmi budú skracovať. 

Ešte by som chcela poprosiť, keďže v textovej správe bolo napísané, že súbežne bude 

prebiehať aj SEA týchto konceptov, že či už máme vybraného spracovateľa, že či nedôjde 

k zdržaniu nejakých lehôt. O tom sme nehovorili. Či to nebude zdržanie lehôt v súvislosti 

s prerokovaním strategického dokumentu.  

Takže tlačová správa osobitná a tieto organizačno-technické veci keby mohli byť 

vystavené vo foyer – vo vestibule. 

A chcela by som sa tiež poďakovať za nie ľahkú prácu, mravenčiu prácu aj 

pracovníkov, ľudí z odboru územného plánovania. Teda musíme to vydržať a dotiahnuť... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Ja len podotknem, tak ako sme sa dohodli vlastne na stretnutí predsedov poslaneckých 

klubov, predsedov komisií, že obošleme listom aj tých, o ktorých si myslíme, že sú relevantní. 

Čiže okrem tlačovej správy, okrem toho, že to naozaj medializujeme, okrem toho, že nájdeme 

dokonca možno nejaký ďalší spôsob znovu so starostami, s primátormi, ako dať signál do 

územia, tak obošleme všetky tie komory, s ktorými to súvisí, obošleme všetky tie záujmové 

združenia, aby to aj v tej výzve, ak niekto má nejaký nápad, koho ešte treba do tohto zapojiť, 

treba nám to dať, a, samozrejme, že to patrične aj zverejníme, tak, aby sme tu mali čo možno 

najširšiu podporu. Jednoducho aj my sme sa poučili z toho, čo sa dialo na území niektorých 

miest, že ľudia nerozumeli tomu územného plánu, začalo sa to riešiť vtedy, keď začali stavať 

niečo pred ich domami, a bolo to pomerne neskoro. Viem, že župný územný plán a vôbec aj 

generel dopravy ako taký má trochu iný účel, že nemá takýto priamy dopad. Ale napríklad, už 

keď hovoríme o tom, kde bude D4, kde budú ktoré cesty, aké budú mať kapacity, už to 

k tomu veľmi približujeme. Takisto ten prípad, ktorý sa udial v Chorvátskom Grobe. To je 

podobná inšpirácia, že treba byť v tomto veľmi, veľmi dôslední a robiť to v obrovskom 

súlade. 

Anka, nech sa páči, faktická poznámka. 
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RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ja by som chcela poprosiť jednu vec, že či by sme ako poslanci nemohli obdržať tie 

komplexné varianty vytlačené farebne na A3. Obidva. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Mohli by sme to obdržať, aj to obdržíte. Ale ja navrhujem takú vec, že to urobme pre 

toho, kto si to aj vyžiada, oslovíme každého, a tá A3 nie je úplne lacná. Dám to vytlačiť 

každému, kto o to požiada, dobre? 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Nie celý materiál, len tie dve mapy. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Tak potom nie je problém. To dostane každý. 

Pani riaditeľka, dobre? Zariaďme to tak, aby to každý mal. 

Nech sa páči, Betka Ožvaldová. 

 

PhDr. Alžbeta Ožvaldová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo, pán župan. 

Ja len technickú pripomienku.  

Podunajské Biskupice sa zúčastnili prerokovania. Ja som sa k tomu aj vyjadrovala. 

Samozrejme, nezúčastnila som sa rokovania od 11. hodiny, kde boli starostovia, ale ako župná 

poslankyňa, lebo dvakrát to isté si vypočuť..., a určite si pamätáte, že som sa aj k týmto 

veciam vyjadrovala, a ešte sa aj vyjadríme ako za mestskú časť. Takže vás poprosím 

o nápravu. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Poprosím vás, ako je možné, že to nevieme, že si niekto nevšimol takúto výraznú 

osobnosť z Biskupíc? Betty, sorry.  

Dáme to do poriadku. Jasné. 
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Ing. arch. Jana Zlámalová, riaditeľka odboru územného plánu, GIS a životného prostredia, 

Úrad BSK: 

Jasné, dá sa to do poriadku, pretože teraz je ten čas dávania pripomienok akýchkoľvek. 

Čiže všetky pripomienky zoberieme do úvahy. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Keďže nevidím nikoho... Pán podžupan Berta, nech sa páči. 

 

Ing. Martin Berta, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Chcel by som reagovať na to, že dvakrát a podobne... Som rád, že ste boli ako 

poslankyňa, ale treba povedať, že pre starostov to bolo predsa len trošku ináč, to znamená, že 

snažili sme sa ich volať tak, aby tie problémy, ktoré sa tam preberali, súviseli. Pre poslancov 

to bolo skôr informatívne robené ako plošne, celý kraj. 

Z toho dôvodu, samozrejme, chápem, boli ste pri tom, ale s tým, že tie problémy, ktoré 

boli v rámci jednotlivých okresov, tak tam boli možno trošku špecifickejšie a venovalo sa im 

viacej času ako potom, keď tam boli poslanci, však nakoniec sama viete, že času tam bolo 

menej, bolo to v piatok poobede, takže informácia bola skôr taká plošná.  

Vítam to, že je záujem a je aj čas na to, aby ste poslali tie pripomienky. Sú dva 

mesiace na to, aby pripomienky prišli, aby boli zapracované, aby sme o nich rokovali. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Skôr ako dám faktickú poznámku pani poslankyni Ožvaldovej, chcem povedať, 

Martin, ale jednu vec. To nie je len vec toho, že tam niekto bol osobne ako starosta, to je vec 

celých tých tímov, ktoré s tým súvisia, a to teda biskupický asi má zvládnuté. Ja ich poznám. 

Nech sa páči, Betka, máte slovo. 

 

PhDr. Alžbeta Ožvaldová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Pán podžupan, len toľko, že aj ja som sa zúčastnila aj v rámci komisií, takže ja som 

tento plán už poznala. To po prvé. 



K bodu 16 – Informácia o koncepte územného plánu regiónu Bratislavský samosprávny kraj (15)  
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Po druhé, myslím si, že keď sedeli už poslanci župy, asi som s tými svojimi 

poznatkami k tomu nevyzerala tak, že by som nepoznala, o čom sa bavíme. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Jasné. 

Poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia, tak, aby sme mohli 

o ňom hlasovať.  

 

Predsedníčka návrhovej komisie Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako je uvedené v materiáli, to znamená, 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu berie na 

vedomie Informáciu o koncepte územného plánu regiónu BSK. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím vás, prezentujte sa a hlasujte o návrhu uznesenia, tak, ako ho predniesla 

návrhová komisia. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 19.)  

Za bolo dvadsaťdeväť poslankýň a poslancov. Proti nebol nik, nik sa nezdržal, dvaja 

nehlasovali – z prítomných tridsaťjeden. 

Čiže návrh bol schválený tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

 

Prechádzame k bodu 17 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie. 

Najprv poprosím vážené pani poslankyne, vážených pánov poslancov, či má niekto 

záujem v tomto bode vystúpiť.  

Keďže nemá, tak mám tu prihlášku od pani Čmelkovej Zlatice, od pani Gdovinovej aj 

pani Rösslerovej.  

Takže, pani Čmelková Zlatica, ak ste tu, nech sa páči, tri minúty.  

(Po upozornení z pléna:) Pardon, budeme hlasovať o vystúpení.  
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Veľmi pekne vás poprosím, aby sme odhlasovali všetky tri vystúpenia naraz. Myslím 

si, že verejnosť je tu s nami, trávi tu čas, zaslúži si túto pozornosť. Poprosím, odhlasujte im, 

aby mohli vystúpiť v rámci svojho časového limitu – tri minúty. 

Pani poslankyne, páni poslanci, prezentujte sa a hlasujte o tom. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 20.)  

Ďakujem pekne. Za bolo tridsať, dvaja nehlasovali. (Prítomných tridsaťdva 

poslancov.) 

Čiže máme tieto tri mená schválené. 

Nech sa páči, pani Čmelková, máte slovo. 

 

Zlatica Čmelková, Domov sociálnych služieb a zariadenie pre seniorov Rača: 

Dobrý deň! 

Som Čmelková a som zamestnankyňa DSS Podbrezovská. 

Ďakujem vám za pár minút, ktoré mi venujete. 

Vážené poslankyne, vážení poslanci,  

prijímatelia sociálnych služieb a zamestnanci touto protestnou účasťou na 

zastupiteľstve plne podporujeme petíciu zaslanú na BSK 4. 3. 2012 za odvolanie riaditeľky 

Kondelovej, ktorá po poslaneckom prieskume sama odstúpila z tejto funkcie. 

Ďalej žiadame aj odvolanie sociálnych pracovníčok Gdovinovej a Morávkovej. 

Ďalej, riaditeľka Šopová a odbor sociálnych vecí, ktorý má v kompetencii kontrolu 

poskytovaných služieb, bol na túto neúnosnú situáciu v celom DSS a ZPS opakovane 

upozorňovaný, a to prijímateľmi, ich rodinnými príslušníkmi a zamestnancami, a vôbec túto 

situáciu celý rok neriešil.  

Ďalej, odvolávanie riaditeľky Šopovej žiadali prijímatelia priamo na Zastupiteľstve 

BSK minulý rok 24. 6., potom korešpondenciou 17. 6. a 26. 9. minulý rok, z toho dôvodu, že 

nemá predpoklady na riadenie odboru sociálnych vecí BSK, samozrejme, nedisponuje 

žiadnym sociálnym a ľudským cítením. 

Touto protestnou účasťou znovu žiadame odvolať riaditeľku Šopovú. Dôvody sú 

uvedené v petícii, ktorá bola zaslaná všetkým poslancom Zastupiteľstva BSK do e-mailových 

schránok, fotodokumentáciou, správami a najmä čestnými vyhláseniami klientov 

o porušovaní ľudských práv a sťažnosťami rodinného príslušníka. 

Ďalej, prijímatelia protestujú proti navyšovaniu platieb oproti rovnakým zariadeniam 

pre seniorov v Bratislave, ktoré sú nútení na základe VZN BSK 39 a 43 platiť dôchodcovia zo 
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zariadenia pre seniorov Pri vinohradoch Rača. Preto žiadajú poslancov Zastupiteľstva BSK 

o vykonanie poslaneckého prieskumu v podobných zariadeniach pre seniorov a bývalých 

domovoch – penziónoch v celej Bratislave. Dôchodcovia sú tu zúčastnení, vlastne aj teda boli 

zúčastnení na zastupiteľstve. Väčšina bez stravovania býva za oveľa nižšie ceny ako 

dôchodcovia v Rači, napríklad Na barine v Lamači, Pri kríži v Dúbravke, Poloreckého 

Petržalka, Sklenárova Ružinov. Platia len od 130 do 150 eur, už po zvýšení, a nie ako BSK 

nám krásne nadelil 204 eur a pred opravou VZN 300 eur. Z tohto dôvodu len ubytovanie..., 

a likvidačné zmluvy nepodpísali ani nepodpíšu tí, ktorí... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pani Čmelková, máme tu ten časový limit, platí pre každého, platil aj pre môjho 

predchodcu, takže vás veľmi pekne poprosím poslednú vetu. 

 

Zlatica Čmelková, Domov sociálnych služieb a zariadenie pre seniorov Rača: 

Dobre. Tak posledná veta je: Ďakujem vám za slovo. Poslanci ste tu preto, že sme vás 

zvolili, a dúfam, že ste pre ľudí. 

Ďakujem za pozornosť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne.  

Nech sa páči, pani Gdovinová. 

 

PhDr. Mária Gdovinová, vedúca sociálno-terapeutického úseku v Domove sociálnych služieb 

a zariadení pre seniorov Rača: 

Dobrý deň! 

Volám sa Mária Gdovinová. Pracujem v zariadení sociálnych služieb v Domove 

sociálnych služieb a zariadení pre seniorov v Rači siedmy rok ako sociálna pracovníčka, teraz 

pracujem na sociálno-terapeutickom úseku ako vedúca. 

Veľmi rada by som sa vyjadrila, prečítam to, čo mám teda napísané: 

Poďakovanie a podpora pani riaditeľke Márii Kondelovej. 

(Čiastočný potlesk.) 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Každý môže rozprávať, poprosím vás vzadu, rešpektujte to, že každý sa môže vyjadriť 

bez toho, aby ho niekto vyrušoval pokrikmi alebo proste klaksónmi alebo čímkoľvek ďalším. 

Tu bude poriadok. 

Nech sa páči, máte slovo. 

 

PhDr. Mária Gdovinová, vedúca sociálno-terapeutického úseku, Domov sociálnych služieb 

a zariadenie pre seniorov Rača: 

Pani riaditeľka od svojho nástupu pracovala s veľkým zanietením a entuziazmom. Je 

to človek s odbornými vedomosťami, znalosťami a skúsenosťami. Postavila klienta ako 

prijímateľa sociálnej služby na prvé miesto v jeho potrebách a ľudskej dôstojnosti. Zaviedla 

systém, ktorý zmenil kvalitu života klientov. Vo väčšej miere nás viedla k napĺňaniu nielen 

základných potrieb klientov, ale aj k širšiemu emocionálnemu vyžitiu v denných aktivitách. 

Kládla dôraz na individuálny prístup ku klientovi vždy v zmysle zákona o sociálnych 

službách, ale aj v dodržiavaní základných ľudských práv.  

Voči zamestnancom vystupovala príkladne svojou odbornosťou a ľudským prístupom. 

Dbala o napĺňanie obsahu pracovných činností a bola prístupná k novým podnetom, návrhom 

a konštruktívnym riešeniam. K zamestnancovi pristupovala individuálne a vždy sa snažila 

nájsť optimálne riešenie vyhovujúce zamestnancovi s ohľadom na potreby zariadenia, bola 

nezaujatá, spravodlivá, čestná a voči všetkým, hlavne rovnako voči všetkým. 

Týmito slovami sa dištancujeme a reagujeme na nespravodlivé obvinenia, osočovanie 

a poškodzovanie dobrého mena pani Dr. Kondelovej. 

Túto petíciu alebo takéto poďakovanie sme včera odovzdali do podateľne asi 

s osemdesiatimi podpismi klientov a zamestnancov zariadenia sociálnych služieb. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Výborne. Ďakujem pekne. 

Pani Rösslerová. 
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Hilda Rösslerová – Sláviková, Domov sociálnych služieb a zariadenie pre seniorov Rača: 

Vážený pán predseda, vážení poslanci, 

nebola by som si myslela, že 84-ročná, skoro 85-ročná, od(?) dvadsať rokov žijúca 

v Rači, Na Rendezi a v Bratislave, nielen žijúca, ale učiteľka, ktorá vychovala mnoho 

generácií, určite tri, starí páni ma objímajú a povedia „moja pani učiteľka“, prosím vás, 

dovoľte mi vysloviť niečo. 

Pred šiestimi rokmi som sa ocitla v ťažkej duševnej situácii, keď som sa rozhodla, že 

idem bývať do penziónu, proti vôli mojich drahých detí, vychovaných, proti vôli mojich 

vnúčat. Podali mi pomocnú ruku, nastúpila som a ako pedagóg som sa snažila nielen 

v učiteľských kolektívoch, ale aj v penzióne nadniesť(?) správne správanie sa človeka 

k človeku. Byť človeku, každému, postihnutému, ktorý tu je, objať aj toho chudobného 

a s posledným sa rozdeliť. Bohužiaľ, sa mi to nepodarilo. Prišli o polnoci, ktoré veľmi vážne 

narušili moje zotrvanie v penzióne a zrušili ho, a vtedy mi podala pomocnú ruku pani Dr. 

Kondelová, nová riaditeľka, ktorá ma prijala do domu sociálnych služieb, hoci mám len barlu. 

Barlou pomáham, všetko zvládam. Ale nezvládam intrigy. A prosím vás, veľmi pekne vás 

prosím, príďte, preverte, ako to v tom domove dôchodcov vyzerá, ako tam pracujú tie 

sestričky, ktorá sa pred chvíľkou sťažovala, a bola som veľmi prekvapená, hovorím, ako sa 

tam zachádza s ľuďmi, ako tam vstupujú bez obálok, to sa príďte pozrieť. Budete mojimi 

vzácnymi hosťami. 

(Predsedajúci: Pani Rösslerová...)  

Hovorí s vami učiteľka, ktorá vás čaká kedykoľvek na návštevu. Ja vás veľmi pekne 

prosím, neubližujte človeku, ale vyšetrite život tých, ktorí robia intrigy. 

(Predsedajúci: Pani Rösslerová...)  

A láskavo prešetrite aj môj život. 

Ďakujem vám. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pani Rösslerová, váš čas uplynul. Ďakujem pekne za vaše úprimné slová. 

Poprosím, pán poslanec Šramko. Nech sa páči, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Pán predseda, pokiaľ niekto chce hovoriť k tejto téme, ktorá bola načatá, radšej by 

som ho pustil. Ja som sa chcel len prihlásiť, že potom budem hovoriť... 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Jasné, rozumiem. 

Gabika Németh, ale sekundu, ja sa iba jedným slovom dotknem tohto celého.  

Sami vidíte, aká je tam situácia. Ja len upozorním na to, že prebehlo tam niekoľko 

kontrol s negatívnym výsledkom, opakovaných kontrol. A naviac, upozorním našich 

zamestnancov, a to si teda budeme musieť asi porozprávať, že toto zastupiteľstvo opakovane 

vyslovilo stopercentnú dôveru pani Šopovej, a tým sa tu bude riadiť každý zamestnanec. To je 

pre mňa veľký rozdiel. To je pre mňa veľký rozdiel. Ak niektorí zamestnanci pochybujú 

o tomto zastupiteľstve, tak ja vás ubezpečujem, že tu riaditeľ úradu zabezpečí, že vôľa tohto 

zastupiteľstva bude platiť nielen na župe, ale vo všetkých podriadených organizáciách. To si 

ja teda vyprosím, aby zamestnanci nerešpektovali naše zastupiteľstvo?! No to neexistuje, 

neexistuje za mojej éry. 

Nech sa páči, pani podžupanka Németh. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem veľmi pekne, pán župan. 

Ja by som nadviazala na vaše slová, že nie iba zastupiteľstvo vyjadrilo pani Šopovej 

podporu, ale aj niektorí poslanci tohto zastupiteľstva osobitne, včítane pána Ing. Borguľu, 

pani Plšekovej, pána Šramka, pána Pastora, pani Zemanovej, niekoľkokrát na zasadnutiach 

tohto zastupiteľstva, ako aj pri schvaľovaní napríklad koncepcie rozvoja sociálnych služieb 

v kraji. Ale to len tak na margo. 

Dovoľte mi, aby som veľmi krátko zareagovala na vystúpenie pani Čmelkovej, ktorá 

povedala, že dnešná protestná účasť na koná za účasti klientov Domova sociálnych služieb 

a zariadenia pre seniorov v Rači. Už aj pán župan na úvod povedal, že boli tu klienti 

z domova Pri kríži z Dúbravky, boli tu z Lamača, mali prísť a možno aj prišli z Domova 

sociálnych služieb z Hanulovej. Čiže niekoľko klientov tu síce bolo aj z Rače, ale ostatní 

klienti už jednoducho odmietajú zúčastňovať sa týchto nezmyselných protestných akcií, ktoré 

sa tu vedú, môžem povedať už viac ako rok a pol, od nástupu pani riaditeľky Kondelovej do 

funkcie. 

Mne osobne je skutočne veľmi ľúto, že strácame takého hodnotného človeka, akým je 

pani riaditeľka Kondelová, ktorá preukázala za tú dobu, odkedy vykonáva funkciu riaditeľky 

Domova sociálnych služieb a zariadenia pre seniorov v Rači, že skutočne vie, o čom je 

sociálna práca a skutočne vie, čo klienti potrebujú. Podľa môjho názoru klienti nepotrebujú 
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mať iba umyté podlahy, nakŕmiť ich a uložiť spať, ale potrebujú aj zmysluplnú činnosť počas 

celého dňa. Uvedomte si, že my tam máme klientov 24 hodín denne. Tým ľuďom sa treba 

venovať, a práve to pani riaditeľka zaviedla, a niektorí zamestnanci sa nevedia s tým zmieriť, 

že im pribudla práca, že im pribudli povinnosti. 

Ja by som sa vrátila teda k tej vyhrotenej situácii, ktorá nastala v priebehu tohto 

týždňa. Minulý týždeň v piatok som hovorila s pani riaditeľkou, ktorá mi oznámila, že 

vzhľadom na to, že jej zdravotný stav je prednejší a jednoducho už odmieta bezdôvodné 

útoky proti jej osobe, z toho dôvodu sa rozhodla požiadať o uvoľnenie z funkcie riaditeľky. 

Čiže úplne naopak, ako to tvrdila pani Čmelková, nie po poslaneckom prieskume, ale pred 

poslaneckým prieskumom mi oznámila svoje rozhodnutie. Napriek tomu sa tam konal 

poslanecký prieskum, kde som sa zúčastnila aj ja. Bola poskytnutá súčinnosť poslancom 

z poslaneckého klubu SMER, ktorí mali možnosť prejsť zariadenia, a teda zisťovať to, čo 

chceli zistiť. Vzhľadom na to, že po tomto poslaneckom prieskume zasadala komisia sociálna 

a zdravotná na župe, aby sme riešili vzniknutú situáciu, a na tej komisii odzneli vážne 

pochybenia alebo vážne nedostatky v tomto zariadení zo strany člena komisie zdravotníctva 

a sociálnych vecí ohľadom toho, že by v zariadení sa nachádzali nejaké ploštice alebo proste 

nejaká obdobná háveď, okamžite som nariadila obhliadku pracoviska odborom zdravotníctva 

a odborom sociálnych vecí. Mám tuná pred sebou záznamy z tejto obhliadky, áno, boli určité 

nedostatky zistené, ale vôbec nie tie, o ktorých sa hovorilo, tie nedostatky boli takého rázu, 

ktoré sa vyskytujú aj v iných zariadeniach, a, samozrejme, boli urobené hneď opatrenia, aby 

sa odstránili. Práve naopak, klienti, keď som tam bola aj ja, konkrétne istý syn jednej našej 

klientky ma zastavil a povedal mi: „Pani podpredsedníčka, som veľmi rád, že tu môžem mať 

moju mamičku, lebo toto vaše zariadenie je omnoho lepšie ako niektoré súkromné 

zariadenia.“ A podotýkam, boli sme na Strelkovej ulici, nie na Podbrezovskej a nie Pri 

vinohradoch v tých štyroch bytovkách.  

Takže ja by som vás chcela poprosiť, dajme nabok emócie, dajme nabok subjektívne 

názory, poďme podľa toho, či sa tam zistili nejaké nedostatky.  

Dnes sme tu mali možnosť vypočuť si pána hlavného kontrolóra, sťažnosti väčšinou 

boli neopodstatnené, rovnako ako aj petície. Tie nedostatky, ktoré sú bežné, samozrejme, 

samosprávny kraj bude sa snažiť riešiť tieto veci, ale pokiaľ sú to sťažnosti charakteru 

investičného zámeru, treba naozaj rátať s tým, že máme finančné prostriedky ohraničené. To 

znamená, aj DSS Strelkova... 
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Pardon, už končím. Čiže budeme robiť všetko pre to, aby sme našim klientom aj 

pracovníkom našich zariadení vyhoveli, aby sme všetko urobili pre to, aby boli spokojní. 

Ďakujem pekne a ospravedlňujem sa za ten čas. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

S faktickou poznámkou pani Apalovičová. 

 

Doc. Ing. Ružena Apalovičová, CSc., poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem veľmi pekne.  

Ja by som chcela doplniť pani vicežupanku.  

Ako členka sociálnej komisie veľmi úzko spolupracujem s pani Šopovou a chcela by 

som takto verejne povedať, že ja ju veľmi podporujem a jej prácu si veľmi cením 

a spolupracujeme skutočne na najrôznejších problémoch a v oblastiach. 

A takisto chcem povedať, že veľmi podporujem aj pani riaditeľku Kondelovú. Poznám 

jej prácu a viem, ako sa zmenil život v tomto zariadení. Je mi veľmi ľúto, že odchádza, 

a obávam sa, že takého kvalitného človeka na vedenie tohto zariadenia dosť ťažko zoženieme.  

A treba povedať jedu vec: Tí, ktorí sú nespokojní, sú nespokojní s tým, že majú viacej 

platiť. Bolo im sľubované, že oni si tie garsónky, ktoré obývajú (to sú vlastne garsónové byty 

s rozlohou 35 – 40 m2), odkúpia za bagateľ, a preto je celý problém s tým, že majú platiť viac. 

V podstate všetci sme na tom rovnako: keď zvýšia daň z nehnuteľností, tak ako sa to teraz 

stalo, tak to jednoducho všetci musíme platiť. A to platí aj tuná, pretože školy majú o 120 % 

vyššie dane z nehnuteľností, a čo majú robiť? Nič. Musia to zaplatiť. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

(Nejako nám nefunguje signalizačné zariadenie.) 

Pani Zemanová, nech sa páči, máte slovo. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 
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Tiež by som sa chcela vyjadriť k tejto problematike, vzhľadom na to, že je to 

zariadenie, ktoré je v mojom volebnom obvode, pravidelne ho navštevujem a som aj 

v kontakte s pani riaditeľkou. Mám v tejto lokalite pravidelné poslanecké dni, kde teda majú 

priestor klienti ma navštíviť, aj teda už sa tak stalo. 

Čo sa týka týchto záležitostí, chcem povedať, že čo sa týka pani riaditeľky Šopovej, je 

to plne v kompetencii pána predsedu a pána riaditeľa úradu a zastupiteľstvo ani neschvaľuje 

ani nemôže odvolávať pani riaditeľku, takže myslím si, že toto je plne v ich kompetencii. 

Avšak čo sa týka pani riaditeľky Kondelovej, tú sme menovali do funkcie my ako 

zastupiteľstvo. A musím povedať, že osobne je mi veľmi ľúto, že v podstate bola vyštvaná 

z tohto zariadenia. Ja to takto vnímam a cítim a je mi to ľúto, lebo naozaj si myslím, že sa 

snažila toto zariadenie riadiť veľmi kvalitne, nemala to jednoduché, pretože aj tie legislatívne 

zmeny, ktoré nastali, a bola povinná ich vlastne uviesť do praxe, tak iste neboli jednoduché 

ani pre klientov ani pre ňu. 

Tiež by som sa chcela vyjadriť: pani podpredsedníčka, spomínali ste, že tam bol 

vykonaný poslanecký prieskum. My nemáme v našom rokovacom poriadku alebo v nejakých 

pravidlách zastupiteľstva nič o poslaneckých prieskumoch, ale myslím si, že taká normálna 

logika veci hovorí o tom, že keď sa niečo nazýva poslanecký prieskum, tak minimálne by 

mali mať možnosť zúčastniť sa ho aj poslanci iných politických strán, minimálne poslanci, 

ktorí v tomto obvode sú zastúpení. Ja som o tomto nevedela, určite by som sa tohto stretnutia 

zúčastnila. Preto by som bola radšej, keby sme to nazývali poslaneckou návštevou vybraných 

poslancov, ale nie poslaneckým prieskumom, na základe ktorého by sme mali uzatvárať 

nejaké svoje názory alebo nebodaj nejaké komplexné výsledky. 

Na záver chcem povedať, že som veľmi rada, že sme uložili hlavnému kontrolórovi 

vykonať komplexnú previerku v tomto zariadení, na základe ktorej verím, že sa dozvieme aj 

o situácii so zmluvami a o poskytovaní služieb klientom, či sú ozaj poskytované v súlade so 

zákonom, či všetci klienti užívajú zariadenie alebo je im poskytovaná služba na základe 

platných zmlúv, a ak nie, tak aké opatrenia sa v tejto veci budú konať, pretože ako povedala 

pani poslankyňa Apalovičová, tak je pravdou, že vlastne tí platiaci platia na tých, ktorí 

neplatia. A to je trošku nespravodlivá situácia a takisto každý obyvateľ tejto župy vlastne 

dopláca peniazmi na prevádzku zariadenia, ktorého klienti neplatia to, čo je v danej situácii, 

v danej chvíli dané zákonom a všeobecne záväzným nariadením, ktoré je všeobecne záväzný 

predpis. 
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Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

S faktickou poznámkou ešte pani podpredsedníčka Németh. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem veľmi pekne. 

Veľmi kratučko: Poslanci poslaneckého klubu SMER nazvali túto návštevu 

poslaneckým prieskumom. A po druhé, pri tom tzv. poslaneckom prieskume som nemala 

umožnené byť ani ja ako podpredsedníčka kraja, nakoľko naši kolegovia zo SMER-u si 

vyhradili právo, že chcú samostatne hovoriť s tými klientmi. Takže súhlasím s vami, mohli by 

sme upraviť v našom rokovacom poriadku podmienky poslaneckých výjazdov, prieskumov 

(už ako to nazveme). 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem veľmi pekne.  

Pán Pomichal. 

 

Ing. István Pomichal, PhD., poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Vážený pán predsedajúci, vážení poslanci, 

náš klub sa podrobne zaoberal týmto prípadom, ktorý sme riešili v Rači a o čom sme 

mali informácie spolu s tým VZN, ktoré sme v súčasnosti preberali, ktoré bolo vlastne 

dôsledkom zmeny zákona v Národnej rade Slovenskej republiky. A my sme prešetrili, že kto 

kde ako pochybil, čo kde niekto spôsobil, tak v týchto materiáloch nič také sme nenašli, ktoré 

by priamo dokazovalo neschopnosť riaditeľky, resp. neschopnosť riaditeľky nášho odboru. 

A my plne podporujeme činnosť v tejto ťažkej práci aj sociálnej komisie, ktorá túto prácu 

robí, takisto aj odboru, ktorý skutočne deň čo deň má – na rozdiel od ostatných odborov 

priamy kontakt s občanmi a rieši tie žiadosti v nespočetnom množstve a vedie tie čakacie 

listiny a rieši tých starých ľudí. A musíme uznať, že toto je robota, ktorá má trend narastajúci, 

lebo stále máme v Bratislavskom kraji viac starších a starších ľudí a stále menej a menej ľudí 

sa narodí. A ja si myslím, že tie nové zákonné zmeny, ktoré Národná rada tlačí do praxe a na 

ostatné samosprávy, či to sú krajské alebo obecné, a popritom sa rieši starostlivosť sociálnych 

služieb v súkromnej sfére, tak vytvorí sa tu taký „senior biznis“, ktorý veľmi prekvitá, a ten 
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senior biznis vlastne robí do tohto problému určité neetické vlohy, kde jednoducho za služby, 

ktoré majú byť ľudské, majú byť etické, vnášajú peniaze. A v podstate tí starí ľudia si zaslúžia 

úctu, zaslúžia si starostlivosť, každý raz budeme starý, a ja si myslím, že naše orgány, či to je 

odbor sociálnych služieb, či to je komisia, všetko urobia pre to, aby tá ľudskosť v tejto 

činnosti bola. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

Nasleduje pán Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Ja som teda chcel na záver, aby som neprerušil kontinuálne ten problém ohľadom 

sociálnych služieb, pripomenúť poslancom, ale pri pohľade dozadu  mi to pripadá tak, že už 

to budem hovoriť len tým, čo si splnili povinnosť, ostatní odišli. 

Chcem pripomenúť: dnes je posledný deň na podanie do komisie na ochranu 

verejného záujmu. Sú to majetkové a daňové potvrdenia. Verím tomu, že všetci ste si túto 

povinnosť splnili. Dnes podané na poštu už nestihne dnes prísť na úrad. To znamená, prosím 

vás, posledná možnosť, len osobne odovzdať na podateľni. Viete, že minulý rok sa stal 

prípad, že sme to museli riešiť, že deň po zákonom stanovenom termíne prišlo podanie a už sa 

to nedalo akceptovať. Takže verím tomu, že z oddelenia, musím pochváliť, toľkokrát ste boli 

pripomínaní, aby ste si splnili povinnosť, verím tomu, že všetci si ju splnia. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem veľmi pekne za toto dôležité upozornenie. 

Ešte pani Zemanová chce diskutovať. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ja by som chcela hovoriť ešte k dvom veciam, už odhliadnuc od problematiky, ktorú 

sme tuná riešili. Mám ešte pripravené dve interpelácie. Žiaľ, musím sa uchyľovať k forme 
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interpelácií, pretože na niektoré moje otázky som nedostala v patričnom čase nejakú 

informáciu, aby som mohla ďalej pracovať. 

Jedna sa týka Strednej odbornej školy Na pántoch 9, kde som ešte na jeseň minulého 

roka predstavila pánu riaditeľovi takú poslaneckú iniciatívu ohľadom modelu zateplenia 

a získania energetických úspor na týchto objektoch a prostredníctvom rady školy sme 

požiadali o zabezpečenie energetického certifikátu pre toto zariadenie, aby sme mohli 

pokračovať v tomto modelovom príklade a následne aby som ho mohla predložiť 

zastupiteľstvu. Takže chcela by som poprosiť, aby mi bola daná odpoveď na túto záležitosť 

ohľadom energetického certifikátu. 

A druhá otázka tejto školy sa týka: chcela by som podrobnejšiu informáciu ohľadom 

štádia rozpracovanosti rekonštrukcie bazéna školy. To sa týka jednej veci. 

A ešte druhá otázka, ktorá vzišla z jedného môjho poslaneckého dňa, kde sa ma 

dotazovali obyvatelia Rače, lokality ulice Pri vinohradoch, že pri vstupe do nášho zariadenia 

sú na chodníku, teda mimo areálu, umiestnené dve garážové bunky na chodníku. Tie sú tam 

už dlhodobo niekoľko rokov. V podstate nikto sa k nim nehlási. Takže vzhľadom na to, že je 

to v tesnej blízkosti nášho zariadenia, chcela by som sa opýtať, či sú to naše garážové bunky, 

ak áno, bolo by dobré doriešiť aj právnu záležitosť, resp. tak, aby nebránili chodníku. Ak nie 

sú, aby som mohla informovať, dať odpoveď obyvateľom, že teda nie je to náš problém 

a treba hľadať majiteľa týchto garážových buniek niekde inde. 

Ďakujem pekne. Odovzdávam písomne tieto interpelácie. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

Prosím o písomné odovzdanie týchto interpelácií. 

Ak sa v bode rôzne už nikto nehlási, tak ja mám ešte dva malé oznamy. 

Po prvé, pripomínam neustále pokračujúci odber krvi v predsálí, kto má ešte záujem. 

A po druhé, v miestnosti číslo 301 alebo 311 je malé občerstvenie, vy o tom viete, kto 

sa chce ešte občerstviť, nech sa páči. 

Ak sa už nikto nehlási, tak týmto uzatváram naše dnešné rokovanie. 

Ďakujem vám za účasť. Rokovanie končím. 

Prajem vám pekný víkend a pekné a požehnané veľkonočné sviatky. 

(Ukončenie o 12:19 h.) 

x x x 
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